
podporené nenávratnými 
finančnými prostriedkami 
z Integrovaného regionál-
neho programu (IROP). 
Najskôr nadstavbu Mater-
skej školy na Brehoch, po-
tom regeneráciu vnútroblo-
kov medzi bytovkami tiež 
na Brehoch. Návšteva ďalej 
pokračovala v Oravskej po-
liklinike, vo vybudovaných 
nových priestoroch ambu-
lancií na 3. podlaží budo-
vy polikliniky a tiež v ro-
zostavaných priestoroch 
na 4. a 5. podlaží, na ktoré 
potrebuje poliklinika získať 
ďalšie financie. Poslednou 
zastávkou bola prehliadka 
„perly Námestova“-  Nábre-
žia s amfiteátrom. Minister 
prezradil, že je u nás prvý-

krát. Mesto, krásne priesto-
ry s vodnou plochou a oko-
litými horami, ale aj hustota 
premávky ho prekvapili 
a zároveň očarili. Návštevu 
ukončil krátkym posedením 
na terase jedného podniku 
na Nábreží. Vychutnal si 
nádherný výhľad, spojený 
s malým občerstvením.

Vedenie ministerstva robí 
pravidelné výjazdové roko-
vania do jednotlivých regió-
nov, to do nášho okresu bolo 
v poradí šestnáste. Napriek 
tomu, že neboli dohodnuté 
nejaké konkrétne podmien-
ky podpory, návšteva mala 
význam. Minimálne pre to, 
že minister a jeho zástupco-
via spoznali náš región, ve-
denie nášho mesta a ostat-

ných samospráv. A tiež, že 
komunikácia aj s výkonný-
mi zástupcami ministerstva 
bude jednoduchšia.

Počas návštevy zaznela 
ďalšia pozitívna informá-
cia. Tretieho júla sa usku-
toční výjazdové rokovanie 
vlády v regióne Orava, ten-
tokrát v najväčšej obci Ora-
vy, v Zákamennom. Zvy-
kom býva, že výsledkom 
výjazdového rokovania je aj 
podpora konkrétnych pro-
jektov v regióne. Zoznam 
projektov už zaslali jednot-
livé okresy Oravy úradu 
vlády a vláda následne vy-
berie niektoré z nich, ktoré 
finančne podporí.

Milan RENTKA
prednosta MsÚ
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N Noviny občanov mesta Námestovo

ámestovčan
Ministerská návšteva 
napomôže aj jednoduchšiu 
komunikáciu

V piatok 7. júna navštívil 
naše mesto minister investí-
cií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR (MI-
RRI) Richard Raši, spre-
vádzal ho štátny tajomník 
Michal Kaliňák a ďalší 
zástupcovia ministerstva. 
Dopoludnia sa stretli s ve-
dením mesta a starostami 
obcí z nášho okresu na pra-
covnom rokovaní. Obe stra-
ny si vymenili skúsenosti 
a prezentovali problémy pri 
získavaní finančných pros-
triedkov z rôznych výziev 
a programov, ktoré MIRRI 
riadi. Starostovia a primátor 
predstavili špecifické prob-
lémy nášho okresu a spo-
ločne s ministerstvom sa 
snažili nájsť ich najlepšie 
riešenia.

Po skončení spoločného 
rokovania sa ministerská 
delegácia vybrala navštíviť 
miesta a stavby, ktoré boli 

Vkladaním rúk poslaní do služby

Vysviacka nových diakonov
Traja seminaristi z Kňazského semi-
nára biskupa Jána Vojtaššáka v Spiš-
skej Kapitule – Rastislav Krem-
paský zo Spišskej Belej, Dominik 
Martinek z Vyšných Ružbách a Ma-
rián Murín z Námestova – povedali 
vo štvrtok 13. júna 2024 svoje roz-

hodné áno a po splnení všetkých 
podmienok stanovených Katolíckou 

cirkvou boli vysvätení za diakonov.                                                                                                     
                           Pokračovanie na 6. str. 

Sú udalosti v rodine, spoločen-
stve, na ktoré sa tešíme a chce-
me sa na nich zúčastniť, pretože 
sú výnimočné, hlavne keď ich zá-
klad nezávisí len od ľudskej vôle, 
ale je potrebné mať požehnanie 
aj zhora, od toho Najvyššieho. 
V našom farskom spoločenstve 
nastala takáto významná udalosť, 
keď množstvo veriacich osobit-
nými autobusmi, ale aj vlastnými 
autami cestovalo do Spišskej Ka-
pituly, aby sa tam, v Katedrále sv. 
Martina, zúčastnili vzácnej uda-
losti. Na stránke Kapituly o tom 
napísali:

Noví diakoni: Marián Murín – prvý zľava, Dominik Martinek a Rastislav Krempas-
ký.                             Foto: Ľubomír KRETT

Šestnásty rezortný deň v teréne venoval minis-
ter investícií, regionálneho rozvoja a informati-
zácie SR spolu so štátnym tajomníkom a ďalšími 
zástupcami ministerstva mestu Námestovo. Tre-
tieho júla zasadne na Orave aj vláda SR.

Minister R. Raši si, ako lekár, pozrel aj vynovené priestory 
Oravskej polikliniky v Námestove a zaujímal sa o problémy 
zdravotníctva v regióne.                Zdroj foto: FB MIRRI SR

Minister Richard Raši v sprievode vedenia mesta pri prehliadke vynoveného detského ihriska a 
ostatných aktivít na Brehoch v rámci projektu regenerácia vnútroblokov.  Zdroj foto: FB MIRRI SR

Deň, keď naše mesto 
drží spolu

Posledná nedeľa v júni už 
tradične patrí na Nábreží ob-
ľúbenému podujatiu Deň 
mesta a športu. Piaty ročník 
tejto športovo-kultúrno-osve-
tovej akcie, ktorá odštartúva 
leto, prilákal na Nábrežie a do 

Námestova opäť veľké počty 
ľudí a spoločne sme zaplnili 
celé Nábrežie! Niet divu, že si 
návštevníci nájdu čas a neprí-
du sa „len pozrieť“, ale stráviť 
na Nábreží celé popoludnie. 

Viac o podujatí na 5. str.

Foto: Juraj BEDNÁRIK
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PRÁVNE PORADENSTVO

Náhrada škody pri dopravnej nehode

V prvom rade, najprv by som 
počkala na ukončenie vyšet-
rovania. Vo všeobecnosti pla-
tí, že najbežnejším nárokom 
bude nárok na náhradu škody 
na poškodenom motorovom 
vozidle. Ďalej to bude nárok 
na tzv. bolestné, ktoré sa preu-
kazuje buď lekárskym posud-
kom od všeobecného lekára 
alebo znaleckým posudkom, 

v ktorom lekár stanoví počet 
bodov, pričom za rok 2024 
je hodnota bodu 28,60 eur. 
Poškodená by si ďalej mohla 
uplatňovať nárok na náhra-
du účelne vynaložených ná-
kladov spojených s liečením 
a nárok na náhradu straty na 
zárobku, ktorý predstavuje 
rozdiel medzi priemerným 
zárobkom poškodenej, ktorý 

d o s a -
h o v a -
la pred 
v z n i -
k o m 
š k o d y 
a ná-
hradou, 
k t o r á 
jej bola 
vyplatená podľa osobitných 
predpisov (napr. nemocen-
ské). V neposlednom rade 
by mohol vzniknúť aj nárok 
na sťaženie spoločenského 
uplatnenia.

Adriana PANEKOVÁ

Asi pred mesiacom som spôsobila dopravnú neho-
du, pričom pani v aute bola hospitalizovaná aj v ne-
mocnici. Pokiaľ viem, tak nebola pripútaná pásom. 
Včera mi prišlo z poisťovne, že poškodená im ozná-
mila škodovú udalosť a že požaduje náhradu škody. 
Koľko jej budem musieť zaplatiť?

Byť v opozícii za každú cenu (?)

Byť v opozícii, kritizo-
vať vedenie, nepodporovať 
predkladané návrhy, hlaso-
vať proti, alebo zdržať sa 
hlasovania je v demokratic-
kom systéme samozrejmá 
a normálna činnosť. Iba kon-
frontácia rôznych názorov 
posúva spoločnosť vpred. 
Naopak, väčšina by mala 
počúvať a vyhodnocovať aj 
opačné názory. Nepočúvať 
opačný názor, a naopak, kri-
tizovať za každú cenu, veľa 
osohu neprinesie. Toľko vše-
obecne.

Zaujímavá situácia nasta-
la na poslednom rokovaní 
mestského zastupiteľstva. 
Poslankyňa Mária Červeňo-
vá predložila na rokovanie 
svoj návrh všeobecne záväz-

ného nariadenia (VZN) o fi-
nančnom príspevku na do-
pravu. V rozprave sa k nemu 
vyjadrili viacerí poslanci, 
zamestnanci mesta, aj hlav-
ná kontrolórka. Čo sa však 
stalo pri hlasovaní o tomto 
návrhu VZN, sa v Námesto-
ve nestalo za celú dobu de-
mokracie, to je vyše 30 rokov 
a máme za to, že ani nikde na 
Slovensku. Proti návrhu totiž 
hlasovala samotná predkla-
dateľka... A treba zdôrazniť, 
že proti svojmu VZN bola 
iba samotná, ostatní sa hlaso-
vania „iba“ zdržali. Neved-
no, čo mala pani poslankyňa 
proti sebe, ale vyznelo to tak, 
ako keby chcela byť za každú 
cenu proti. Zaujímavé...

Milan RENTKA

Ak by to nebola skutočnosť, mohli by sme 
tento príspevok vnímať ako fejtón.

Má mesto stavať športové komunitné centrum? 
Je výstavba atletického areálu pre mesto výhodná? 

Je úplne prirodzené a legi-
tímne, že každé zvolené ve-
denie samosprávy má svoje 
predstavy a zámery, ktoré 
chce počas svojho voleb-
ného obdobia zrealizovať 
a uskutočniť. Nie je to inak 
ani teraz. Pri predkladaní 
návrhov však narážame na 
nejasné pomenovania, chý-

bajúce detaily a ochotu plniť 
prísľuby. 

Ak investujeme do výstav-
by atletického areálu pri na-
šej 40-percentnej spoluúčas-
ti už viac ako 350 000 eur, je 
úplne namieste žiadať, aby 
táto investícia išla do majet-
ku mesta. Stále sa tak nede-
je, pozemky, aj napriek opa-
kovanému prísľubu vedenia 
MŠK, neprešli do vlastníc-
tva mesta. Ako poslanci sme 
nositeľmi zodpovednosti 
a transparentnosti pri hospo-
dárení s majetkom a finan-
ciami mesta. A v tomto prí-
pade sme mohli túto svoju 
úlohu dotiahnuť do ukážko-
vého konca. Nestalo sa tak 
a stojí za zamyslenie, pre-
čo vedenie mesta túto našu 
požiadavku nezrealizovalo, 
aj napriek prísľubu druhej 
strany. 

Živá diskusia na poslednom 
zasadnutí MsZ prebehla aj 
pri téme schválenia finanč-
ného príspevku na projek-
tovú dokumentáciu výstav-
by športového komunitného 
centra. Hokejová hala v are-
áli škôl na Komenského uli-

ci vy-
v o l á v a 
emócie 
aj z dô-
v o d u 
z r u -
š e n i a 
f lorba -
l o v é h o 
ihriska, 

na ktorom by mala stáť. Po-
staviť toto ihrisko stálo ne-
malé úsilie, aj financie a ne-
prišla odpoveď, ako a kde ho 
môžeme nahradiť. Taktiež 
nám nebol pri predložení 
zámeru poskytnutý celko-
vý odhad nákladov na pre-
vádzku, záťaž na rozpočet, 
ale ani jasný výstup, prečo 
práve hokejová hala. Verej-
nosť, ale aj športové kluby 
roky volajú po multifunkč-
nej športovej hale, ktorá by 
spĺňala požiadavky a rozme-
ry pre ligové súťaže. Hoke-
jová hala týchto rozmerov 
tieto kritériá nenapĺňa.  Ďal-
ší argument, že výstavbou 
pomáhame CZŠ sv. Gorazda 
riešiť situáciu s chýbajú-
cou telocvičňou nie je úplne 
pravdivý, pretože hokejová 

hala túto situáciu určite ne-
vyrieši a CZŠ už roky ostáva 
nevypočutá. Šijeme horúcou 
ihlou, ktorá vyvoláva horúce 
reakcie. 

Ak chceme podporiť zá-
mer vedenia mesta, potre-
bujeme viac než len silu 
na jeho presadenie – potre-
bujeme transparentnosť a 
detailné informácie. Naše 
rozhodnutia musia byť za-
ložené na presných dátach 
a jasných zámeroch. Projek-
ty ako výstavba atletického 
areálu alebo športového ko-
munitného centra by mali 
byť podložené podrobnými 
plánmi, jasnými finančnými 
rozpočtami a konkrétnymi 
prínosmi pre komunitu.

Preto by vedenie mesta 
malo otvorene komuniko-
vať, zapájať všetky zaintere-
sované strany a predkladať 
jasné a konkrétne návrhy. 
Iba tak môžeme zabezpečiť, 
že naše investície budú pro-
spievať všetkým obyvate-
ľom a prispejú k dlhodobé-
mu rozvoju mesta.

Mária ČERVEŇOVÁ
poslankyňa MsZ

K dobrým rozhodnutiam sú potrebné detaily a fakty, k spolupráci transparentnosť. Ak chce-
me, aby naša samospráva fungovala efektívne, nebojme sa pri predkladaní  návrhov jasne 
pomenovať zámer a predstaviť detaily. 

Čo sa nám podarilo vybudovať za vlaňajší rok

Pozrime sa bližšie, čo sa 
nám v prvom volebnom 
roku podarilo v meste vy-
budovať, opraviť, zlepšiť.

DOPRAVA
Bola zrekonštruovaná Ulica 

9. mája, chodníky sú v pláne 
tento rok. Na náučnom chod-
níku sa osadili dve lavičky so 
stojanmi na bicykle, odpad-
kovými košmi a spevnenými 
plochami. Medzi radovými 
garážami na Brehoch sa od-
stránil havarijný stav, a to od-
vodnením celej plochy a vy-
asfaltovaním plochy slúžiacej 
aj ako vjazd do hromadných 
garáží. Taktiež sa podari-
lo odstrániť havarijný stav 
chodníka vedúceho z  Čerchlí 
k stredisku Saleziánov.

ROZVOJ OBCÍ
Bola uskutočnená revita-

lizácia verejných priestran-
stiev na sídliskách Stred 
a Brehy. Zrekonštruované 
boli detské ihriská a športo-
viská, doplnená verejná ze-
leň, doplnený nový mobiliár, 
na Brehoch bol vybudovaný 
psí park. Na Hviezdoslavo-
vom námestí sa rekonštruo-
vala stena dejateľov, obnovili 
a osadili pamätné tabule, od-
vodnila a vydláždila plocha 
nad stenou dejateľov a zre-
konštruovali schody pri dome 
kultúry zo Štefánikovej uli-
ce. V meste sa vybudovali tri 
nové stojiská pre kontajnery 
na odpady. Na Nábreží bolo 
zmodernizované novými hra-
cími prvkami detské ihrisko 
pre najmenšie deti, vymene-

ná bola tiež dopadová plocha.
Nové verejné osvetlenie 

bolo vybudované na ulici Ší-
pová na Čerchliach a v časti 
Hnilisko pri Zubrohlave.

V oblasti kultúry bola usku-
točnená modernizácia domu 
kultúry, prerobili sa šatne, 
podjaviskový priestor a vy-
bavenie týchto priestorov. 
Zakúpené bolo aj nové osvet-
lenie a ozvučenie sály domu 
kultúry.

ŠKOLSTVO
Bola uskutočnená nadstav-

ba a celková rekonštrukcia 
jedného bloku materskej ško-
ly na Brehoch. Vnikla nová 
trieda herňa/spálňa, knižnica, 
chodba, sklad, šatňa učiteľ-
ky, miestnosť pre upratovač-
ku, jedálenský výťah, výdaj 
stravy a ďalšie priestory. Na 

Komenského ulici bola zre-
konštruovaná školská jedáleň 
pre obe základné školy a ma-
terskú školu.

Na financovanie  uvede-
ných investícií slúžili pro-
striedky z rozpočtu mesta, 
ale vo veľkej miere predo-
všetkým mimorozpočto-
vé zdroje, ktoré sa mestu 
podarilo získať. Všetkým 
investíciám predchádzala 
náročná príprava, ktorá si 
vyžadovala nielen financie 
a čas, ale hlavne mravčiu 
prácu zamestnancov mesta. 

V nastúpenom trende po-
kračujeme aj v tomto roku. 
O dosiahnutých výsledkoch 
vás pravidelne informujeme 
aj prostredníctvom našich 
novín Námestovčan.

Milan RENTKA

Poslanci na júnovom zasadaní prerokovávali záverečný účet mesta, ktorého súčasťou bolo 
plnenie príjmov, výdavkov, vrátane kapitálových, teda investícií.

Zmene rozpočtu predchádzalo niekoľko hodín búrlivej debaty
V pondelok 24. júna zasad-

li poslanci do „poslaneckých 
lavíc“ na svoje tretie zasad-
nutie v tomto roku. Nosnou 
témou bolo zhodnotenie hos-
podárenia mesta v minulom 
roku a úprava tohtoročného 
rozpočtu v súvislosti s mož-
nosťami uchádzať sa o cudzie 
peniaze na ďalší rozvoj mes-
ta. Svoje správy o kontrolnej 
činnosti a plán na druhý pol-
rok predložila hlavná kon-
trolórka mesta. Na preroko-
vanie bolo pripravených aj 
niekoľko návrhov prevodov 
majetku mesta. A zaujímavou 
„čerešničkou na torte“ bol 
predložený návrh VZN mes-
ta o poskytovaní finančného 
príspevku na dopravu.

Dobrou správou je, že 
mesto vlani hospodárilo 
s prebytkom vo výške takmer 
286 tisíc eur a zrealizovalo 
niekoľko zaujímavých in-
vestícií, o ktorých píšeme na 
inom mieste. Najnáročnejším 
bodom programu bola zmena 
rozpočtu na tento rok. O čo 

išlo? Okrem bežných úprav 
rozpočtu, súvisiacich so 
„štátnymi peniazmi“ boli dve 
položky, o ktorých sa viedla 
dlhá debata. Prvou požiadav-
kou radnice bolo navýšenie 
rozpočtu o 76 tisíc eur na 
modernizáciu atletického ih-
riska v areáli MŠK z dôvodu 
nepredvídaných prác navyše. 
Išlo o rekonštrukciu časti po-
trubia, ktorým je odvodne-
ná istá časť mesta a ktoré sa 
objavilo až pri realizácii vý-
kopových prác. Druhá požia-
davka bola vyčleniť 100 tisíc 
eur na projektovú dokumen-
táciu na výstavbu športového 
komunitného centra v areáli 
ZŠ Komenského. Ide o zá-
mer výstavby viacúčelovej 
športovej haly s ľadovou plo-
chou (v zime) a možnosťou 
prevádzkovať ostatné halové 
športy. Súčasťou haly budú 
šatne aj malá tribúna. Pred-
pokladaný náklad na výstav-
bu je 1,8 až 2 milióny eur. 
Podstatné však je, že na vý-
stavbu je možné získať 70 % 

financií z Fondu na podporu 
športu. Hala musí byť situo-
vaná v blízkosti škôl a tak by 
ju mohli  v rámci telesnej vý-
chovy využívať deti zo všet-
kých ZŠ, vrátane cirkevnej. 
No zdá sa, že najväčším prob-
lémom je práve jej umiestne-
nie. Výstavbou totiž zanikne 
súčasné asfaltové ihrisko, do 
ktorého pred časom investo-
valo prostriedky mesto a do 
mantinelov aj športoví nad-
šenci. Tí požadovali, aby sa 

hala postavila niekde inde. 
No a problém s umiestnením 
haly majú aj zástupcovia cir-
kevnej ZŠ, ktorí by v areáli 
privítali radšej telocvičňu pre 
svoje potreby.

Po niekoľkohodinovej, 
často búrlivej debate, sa zme-
na rozpočtu nakoniec schvá-
lila aj s uvedenými dvomi 
rozporovanými požiadavka-
mi.

Ostatné body programu 
boli prerokované hladko, až 

na kontroverzný návrh VZN 
o príspevku na dopravu, kto-
rý predkladala poslankyňa 
Mária Červeňová. Návrh 
VZN schválený nebol, a to aj 
vďaka zápornému hlasovaniu 
predkladateľky návrhu...

Rokovanie v niektorých 
fázach pripomínalo skôr ve-
rejný hovor, a nie rokovanie 
poslancov mestského zastu-
piteľstva. Verejnosť si často 
brala hlas bez toho, aby jej 
ho dal predsedajúci schôdze, 

diskutujúci často mieri-
li otázkami na jednotlivých 
poslancov, na čo oni ihneď 
spätne reagovali. Skoro ako 
v zariadení IV. cenovej sku-
piny... Do budúcna by si mali 
poslanci spolu s primátorom 
„ujasniť“ pravidlá rokovania, 
snažiť sa ich dodržiavať a ak 
to bude potrebné, upraviť aj 
rokovací poriadok.

Milan RENTKA
prednosta MsÚ

Tretie rokovanie mestského zastupiteľstva v tomto roku začalo pripomínať situáciu z predchádzajúceho volebného obdobia.
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INVESTIČNÉ AKTIVITY

Počas odstraňovania jestvujúcich vrstiev 
atletickej dráhy sa v mieste južného oblúka 
atletickej dráhy obnažilo betónové potrubie 
DN 800, ako pôvodná dažďová kanalizácia. 
Zistilo sa, že betónová rúra výškovo zasahuje 
do finálnych vrstiev atletickej dráhy a je nutné 
jej zníženie. Preto bolo potrebné nájsť rieše-

nie ako znížiť trasu kanalizácie, a to zmenou 
priemeru pôvodnej rúry na menší priemer. 
Ďalšie naviac práce, ktoré sa vyskytli počas 
výstavby sú: výmena podložia pred tribúnou, 
dobudovanie chodníka od umelej trávy. Práce 
odsúhlasili poslanci na zasadnutí mestského 
zastupiteľstva. 

Modernizácia atletického ihriska – práce naviac

Pôvodná dažďová kanalizácia zasahovala do povrchu atletickej dráhy, preto ju bolo nutné znížiť.

Priestor Ú-čka je jedna z najnavštevova-
nejších častí mesta nielen domácimi, ale aj 
zahraničnými turistami. Vyčistili sme ho od 
nečistôt, nánosov bahna a špiny. Ďalej budú 

postupne prebiehať práce na rekonštrukcii 
niektorých nášľapných plôch a priestor tiež 
doplníme lavičkami a zeleňou.  

Rekonštrukcia Ú-čka na Nábreží Oravskej priehrady

Pôvodný stav

Po realizácii 

Práce na modernizácii atletického ihriska pokračujú.

Mesto pristúpilo k vybudovaniu ulice Stro-
járenská. Zrealizujú sa tu nové konštrukčné 
vrstvy, ďalej odvodnenie komunikácie a tiež 

finálne asfaltové vrstvy. Súčasťou prác je aj 
realizácia verejného osvetlenia.

Vybudovanie Strojárenskej ulice

Nová Strojárenská ulica je v poradí 43. ulicou v našom meste. Aktuálne sa tu buduje verejné 
osvetlenie, nasledovať budú ďalšie práce na jej dobudovaní. 

Pre nevyhovujúci stav a značné poškodenie 
sa v Centre sociálnych služieb Námestovo 

vymenilo 8 ks dverí na hygienických zariade-
niach. 

Výmena dverí v Centre sociálnych služieb

Pripravila: Eva VALENTÍNYOVÁ, oddelenie výstavby



Neraz nás ľudia zastavujú 
na ulici s otázkami o ces-
tovnom ruchu, rozvoji mes-
ta alebo dokonca celého 
regiónu. Túžia po nových 
atrakciách, službách a to, 
samozrejme, už v najbliž-
šej letnej sezóne. Vyjadrujú 
sklamanie, že región s taký-
mi možnosťami sa nerozvíja. 
Očakávajú od nás, od nášho 
združenia rýchle odpovede, 
rýchle riešenia a pozitív-
ne výsledky. Najlepšie, aby 
sme už pri rozhovore na uli-
ci povedali, čo všetko bude 
v lete nové. Pravdou však je, 
že na rozvoj celého regió-
nu nestačí nadšenie jedného 
združenia a dvadsiatich pod-
nikateľov. Opraviť a naštar-
tovať treba prácu mnohých 
rôznych subjektov a zároveň 
sa neustále učiť, ako to robiť 
čo najlepšie, lebo konkuren-
cia iných regiónov je veľmi 
silná. Je dôležité podotknúť, 
že cestovný ruch je jedno 
celé odvetvie hospodárstva, 
pričom má veľký vplyv na 
ekonomický rast celej kraji-
ny. Okrem toho je poháňa-
čom mnohých iných odvetví, 
ako je hotelový a stravovací 
priemysel, doprava, obchod 
či kultúra. Práve o tom bola 
historicky prvá konferen-
cia tohto druhu v Námesto-
ve, ktorá sa konala 30. mája 
v dome kultúry. 

Nový rezort, novinky
 z mesta aj smart 

riešenia
Ako prvý na koferencii vy-

stúpil František Morong, ria-
diteľ odboru destinačného 
manažmentu, ktorý predsta-
vil nové Ministerstvo ces-
tovného ruchu a športu SR. 
Rezort má podľa jeho slov 
veľké plány, aj keď prvý rok 
sa bude viac-menej len bu-
dovať štruktúra ministerstva 

a tvoriť legislatíva, podľa 
ktorej bude fungovať. Myslí-
me si, že toto ministerstvo je 
dobrý nápad a môže pomôcť 
zrýchliť rozvoj turizmu na 
Slovensku.  

Aktuálnu situáciu prípravy 
výstavby cyklotrasy oko-
lo Oravskej priehrady pri-
blížil účastníkom primátor 
Námestova Ján Kadera. Na 
slovenské pomery to zatiaľ 
napreduje dobre. Ďalšou  po-
zitívnou správou je, že mesto 
v predstihu dobuduje druhú 
časť náučného chodníka až k 
Ranču u Edyho. Táto trasa sa 
následne spojí s celou veľ-
kou trasou okolo priehrady.

Tretia prezentácia sa týka-
la najmodernejšej oblasti, a 
to smart riešení pre zber dát 
pri destinačnom manažmen-
te v regióne Orava. Náročný 

názov, ale v dnešnom svete 
sa bez podrobných štatistík 
a bez vyhodnocovania sprá-
vania turistov nedá budovať 
a plánovať efektívny cestov-
ný ruch. Túto tému má pod-
robne rozpracovanú pred-
seda predstavenstva Klaster 
Orava Maroš Badáň, ktorý je 
zároveň aj hlavným lídrom 
výstavby cyklotrasy okolo 
Oravskej priehrady.

Orava má potenciál, ale 
aj na čom pracovať

V rámci konferencie bola 
ďalšou z tém aj podrobná 
štúdia cestovného ruchu na 
Orave. Pripravili ju a pred-

niesli tie najpovolanejšie 
– profesorky Kristína Pom-
purová a Ivana Šimočková 
z Univerzity Mateja Bela 
v Banskej Bystrici. Počúvať 
a sledovať množstvo dát, 
ktoré sa týkajú cestovného 
ruchu na Orave, mohlo byť 
náročné, ale bolo vidieť, že 
profesorky pracujú s mlá-
dežou a nakoniec to bola 
veľmi hravá a mimoriad-
ne zaujímavá prednáška. 

Medzi zaujímavosti patrí 
napríklad, že najviac turis-
tov na Orave máme zo Slo-
venska. Ľudia nás vnímajú 
ako destináciu pre rodinnú 
dovolenku, spájajú si Ora-

vu s Oravskou priehradou, 
najviac navštevujú Oravský 
hrad. Máme krásnu prírodu, 
ale sme vraj ďaleko a ťaž-
ko dostupní a aj keď máme 
veľmi milých ľudí, personál 
prevádzok nie je vnímaný 
ako ústretový. Máme teda 
na čom pracovať.

Liptov ako vzor
V závere sa predsta-

vil Klaster Liptov. Liptov 
a Tatry sú tak rozvinutý 
región, že sme mali pocit, 
akoby prišli z iného sveta. 
Na poplatkoch za ubytova-
nie napríklad vyberú 2 mi-
lióny eur ročne. Štát ich 
dotuje sumou 1 milión eur. 
Tieto peniaze ostávajú v re-
gióne, v obciach a v mes-
tách. Okrem daní, samo-
zrejme. Obyvatelia Liptova 
môžu využívať stovky kilo-
metrov kvalitných cyklotrás 
a označených turistických 
chodníkov. Majú dokon-
ca cyklobusy a 26 značká-
rov turistických chodníkov. 
A stále pracujú na príprave 
ďalších atrakcií.

Kde začať?
Sme veľmi radi, že sa nám 

podarilo dotiahnuť do Ná-
mestova profesionálov z ob-
lasti cestovného ruchu a tiež, 
že bola takmer plná sála. Ľu-

dia majú záujem o kvalitne 
pripravené informácie. Kon-
ferencia načrtla, kde by sme 
mohli začať.       

Často počúvame, že ak sa 
nenájde veľký investor s veľ-
kou „megaatrakciou“ tak sa 
v Námestove nepohneme. 
Bodaj by sa našiel, pomohlo 
by to, ale podľa nášho názoru 
nemusíme čakať na zázrak, 
ktorý možno nikdy nepríde. 

Všetko potrebné tu už máme: 
krásnu prírodu, pracovitých 
ľudí a historické pamiatky. 
Diskusia na konferencii po-
tvrdila, že ten poklad, kto-
rý tu máme, zatiaľ nevie-
me ľuďom priblížiť. Chýba 
spolupráca úradov, štátnych 
inštitúcií, podnikateľov a ob-
čanov. Je potrebné sa spojiť 
a urobiť veľa práce. 

Námestovo potrebuje
 koordinátora 

cestovného ruchu 
Naše združenie o neho 

s mestom bojuje už druhé 
volebné obdobie. Vysvetľu-
jeme, pripravujeme podrobné 
plány práce. Sľubujeme úzku 
spoluprácu. Nedarí sa nám 
nájsť spoločný cieľ a nedarí 
sa nám nadchnúť manažé-
rov mesta. My vidíme rozvoj 
a skrášlenie mesta, kultúrne 
a športové vyžitie pre oby-
vateľov a samospráva vidí 
veľké výdavky a množstvo 
práce, ktorú obyvatelia mož-
no neocenia. Budeme sa však 
snažiť vysvetľovať ďalej.

Zároveň však musíme 
mesto Námestovo pochvá-
liť, že významne podporu-
je projekt cyklotrasy okolo 
Oravskej priehrady. Spolu 
s Trstenou našli v náročných 
časoch peniaze na prípravu 
dokumentácie a tým de facto 
zachránili pokračovanie pro-
jektu. Hlavným manažérom 
projektu cyklotrasy je Klaster 
Orava. Mesto Námestovo a aj 
naše OZ Oravská priehrada.
eu je členom tohto združenia. 
Rovnako s mestom úspešne 
spolupracujeme na tom, aby 
sa na pozemkoch, ktoré patria 
mestu, prepojili a sprejazdni-
li chodníky s lesnými cyklo-
chodníkmi, ktoré už spontán-
ne využívajú obyvatelia. 

Rastislav ŽULKO
predseda 

OZ Oravská priehrada.eu 
Foto: Michal GLONEK

4 MESTO Námestovčan  4. 7. 2024

 noviny občanov Námestova • VYDÁVA:  Mesto Námestovo, Ul. Cyrila a Metoda 329/6, 029 01 Námestovo, IČO: 00 314 676 •  VYCHÁDZA:  ako dvojmesačník 
• REDAKČNÁ RADA: Predseda: Ing. arch. Lukáš Kubík členovia: Marián Grígeľ, Mgr. Michal Kurtulík, Jaroslav Martauz, Ing. Milan Rentka, Ing. Andrej Stašiniak, Ing. František 
Teťák, Mgr. Ivan Veljačik, Mgr. Mária Vojtašáková DiS art., PhDr. Anna Lajmonová – editorka • SADZBA A GRAFIKA:  Anton Lajmon • TLAČ : Petit Press, a.s. • DISTRIBÚCIA: 

 do každej domácnosti v Námestove • KONTAKTY: na vydavateľa – prednosta@namestovo.sk, tel. 043/550 47 03, 0904 669 831,  na redakciu – lajmonpress@gmail.com, tel. 0911 920 010 •  NEPREDAJNÉ 
• EVIDENČNÉ ČISLO -  EV 4388/11, ISSN 1339-1003 • AUTORSKÉ PRÁVA VYHRADENÉ • Akékoľvek šírenie, rozmnožovanie obsahu novín možné len so súhlasom vydavateľa • Dátum vydania  4. 7. 2024

ámestovčanN
Noviny občanov mesta Námestovo

   

CESTOVNÝ RUCH

Historicky prvá konferencia o cestovnom ruchu v Námestove
Aké výsledky priniesla? 

■ František Morong, ria-
diteľ odboru destinačného 
manažmentu – Potenciál a 
stratégia cestovného ruchu

■ Ján Kadera, primátor – 
Prínos rozvoja cestovného 
ruchu v regióne – cyklotra-
sa okolo Oravskej priehra-
dy

■ Maroš Badáň, riaditeľ 
klaster Orava – SMART 
riešenia pre zber dát pri 
destinačnom manažmente 
v regióne Orava

■ Profesorky K. Pompu-

rová a I. Šimočková, UMB 
– Stratégia ako nástroj roz-
voja destinácie a práca s dá-
tami pri jej tvorbe a imple-
mentácii

■ Klaster Liptov – Tvor-
ba produktu cestovného ru-
chu v regióne 

■ Mária Jagnešáková, ria-
diteľka Oravského múzea 

■ Rastislav Žulko, Ob-
čianske združenie podnika-
teľov v cestovnom ruchu v 
regióne Oravská priehrada

Na konferencii prednášali odborníci z oblasti tu-
rizmu a ľudia, ktorí cestovný ruch mimoriadne 
ovplyvňujú: 
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Deň, keď naše mesto drží spolu

Rekonštrukcia múru kostola rozvírila prach na otázke budúcnosti tajomných pivníc
Námestovská farnosť začala 

s rekonštrukciou kamenného 
múru okolo Kostola svätého 
Šimona a Júdu ešte po Veľ-
kej noci. Tieto rekonštrukčné 
práce po čase opäť odkryli aj 
tajomné tri pivnice, ktoré múr 
zakrýval. Na povrch sa tak 
znovu vynára otázka ich bu-
dúcnosti. 

Najčastejšie skloňovaný 
spôsob využitia pivníc je prá-
ve múzeum, v rámci verejnej 
diskusie sa spomínali aj ko-
merčné priestory a iné. Nápa-
dov je mnoho, otázne je, kto-
rý z nich, kedy a či vôbec sa 
bude realizovať. 

Ako uviedol poslanec mest-
ského zastupiteľstva Marián 
Grígeľ, netreba zabúdať, že 
po určení spôsobu využitia 
týchto priestorov bude po-
trebné urobiť množstvo práce 
– statické posúdenie, staveb-
né úpravy za účelom bezpeč-
nosti pohybu osôb, spracovať 
projekt využitia. „Podstatné 

potom bude nájsť aj spôsob 
úhrady nákladov s tým spo-
jených. Samé sa to neurobí 
a neuhradí, urobí sa len toľ-
ko, koľko do toho dáme úsi-
lia, námahy a zdrojov. Som 
prekvapený, koľko naivných 
riešení na prevádzku sa zra-
zu našlo. No najskôr je to po-
trebné opraviť a tu sa vynára 
zásadná otázka – kto? Mesto? 
Farský úrad? Budúci záujem-
ca? Máme v meste možnosť 
ukázať sa, ako to dokážeme 
spracovať – je to priestor pre 
stavebnú komisiu, vedenie 
mesta, nech ukážu potenciál 
a navrhnú riešenia. Len podo-
tknem, že socha biskupa Voj-
taššáka sa nám zatiaľ načisto 
rozpadne, pretože tak podsta-
vec, ako aj schody k nej sú 
v havarijnom stave. Poďme 
postupne – ak dokážeme dať 
do priadku toto, môžeme roz-
mýšľať aj o klenbách.“       (r)

Foto: Michal GLONEK, 
Mária GRÍGELOVÁ

Aj tento rok, 30. júna, sme si 
pripravili všakovaké aktivity 
od športu po koncerty, od stol-
ného tenisu, cez jachting až po 
spoznávanie Európskej únie a 
ovládanie prvej pomoci!

Deti, ktopré prišli na Nábre-
žie, sa zaregistrovali, pre-
šli všetky stanovištia (nielen 
športového zamerania) a do-
stali odmenu. Čakali na nich: 
stolný tenis, hokej, basketbal, 
Krav maga north, plážový vo-
lejbal, beh BUM, Orava otu-
žilci, ActiveLab Club, OEŠ 
skate a BMX, Oravská 1. po-
moc, Europe Direct zo Žilin-
ského samosprávneho kraja, 
RC Drobček, Športový klub 
polície, rybári, jachting či fut-
bal. Nechýbali ani skvelí detskí 
animátori z Happy Monkeys, 
Orava Rescue System, dob-
rovoľný hasičský zbor z Ná-
mestova, ktorý sa postaral aj 
o penovú šou, maskot, BMX 
exhibícia či Street dance ukáž-
ky a následná jamovačka s 
CVČ Tvrdošín a Flambovačka. 
Na amfiteátri zatiaľ prebiehal 
pestrý program – detská disco 
show, divadlo pre deti či kon-

certy Dychovej hudby Kýčera, 
jedinečných THE BEST OF 
MEKY a program v krásnom 
ľudovom duchu ukončila ľudo-
vá hudba Nižňanská muzička.

Počasie nám prialo, ľudia 
mali postarané o zážitky, vy-
hli sme sa zraneniam, celkovo 
sme mali z tejto veľkej akcie 
veľmi dobré pocity. Je jasné, 
že okolité obce sa predbieha-
jú, kto zavolá na svoju akciu 
väčšie, zvučnejšie meno. Nás 
obmedzený rozpočet nám, 
žiaľ, neumožňuje prizvať veľ-
ké hviezdy. Ale my veríme, že 
sila tohto podujatia, aj nášho 
mesta, je v spájaní a to sa nám 
na tejto akcii mimoriadne darí. 
Ďakujeme ešte raz všetkým, 
ktorí priložili ruku k dielu a ak-
tívne s nami strávili nedeľné 
popoludnie nabité nielen kva-
litným programom, ale i milý-
mi stretnutiami – dobrovoľní-
kom, športovcom, partnerom, 
návštevníkom. Robíme to pre 
vás! Ďakujeme!

 Za Dom kultúry 
v Námestove 

Daniela KUBÍKOVÁ
Foto: Juraj BEDNÁRIK

Na dramaturgii podujatia Deň mesta a športu pra-
cujeme starostlivo, aby si každý našiel to svoje. 
Športové disciplíny a aktivity vyberáme a ladíme 
s naším spoluorganizátorom – Telovýchovnou jed-
notou Oravan. Tím TJ Oravan pristupuje k tejto akcii 
mimoriadne aktívne, komunikuje, zháňa sponzorov, 
zabezpečuje dobrovoľníkov, tvorí gro športového 
programu, za ich snahu a prácu im patrí veľké Ďaku-
jem! Dom kultúry zas zastrešuje všetky ostatné akti-
vity a dáva dokopy ostatných aktívnych ľudí z nášho 
mesta i okolia. 



Slávnostnú svätú 
omšu spojenú s udele-
ním posvätného rádu 
diakonátu celebroval 
spišský pomocný bis-
kup a generálny vi-
kár Mons. Ján Kuboš. 
Koncelebroval eme-
ritný pomocný biskup 
Mons. Andrej Imrich, 
apoštolský adminis-
trátor v Atyrau v Ka-
zachstane Mons. Peter 
Sakmár, predstavení 
kňazského seminára a 
približne 80 kňazov z 
diecézy.

Biskup Ján začal 
svoj príhovor netradič-
ne a pripomenul svoju 
vlastnú skúsenosť s nepochope-
ním jeho rozhodnutia povedať 
svoje rozhodné áno pre kňazskú 
službu. Ako v časoch totality, 
podobne aj dnes pozerajú mnohí 
na mladých mužov, ktorí sa roz-
hodnú úplne nasledovať Krista 
ako na tých, ktorí si skazili ži-
vot. Oni sa pritom rozhodli svoj 
život darovať Kristovi a Cirkvi, 
aby tak priniesli ešte väčší úžitok 
pre Božie kráľovstvo. Kandidá-
tov tiež povzbudil k radostnému 
ohlasovaniu Božieho slova a k 
hľadaniu múdrosti a sily, ktorá 
pochádza od Krista.

Po skončení liturgickej sláv-
nosti dostali vysvätení diakoni 
dekréty, ktoré určujú miesta ich 
pastoračného pôsobenia počas 
letnej diakonskej praxe: Ras-
tislav Krempaský – Tvrdošín, 
Dominik Martinek – Námesto-
vo a Marián Murín – Ružom-
berok.

Modlime sa za týchto nových 
služobníkov Cirkvi, aby vytrva-
li vo vernosti a v láske a aby ich 
život priniesol mnoho ovocia 
pre Božie kráľovstvo.

Sme plní radosti a vďačnosti 
Pánu Bohu, že zasial semeno 
kňazského povolania v našej 
farnosti. Uvedomujeme si, 
že hlavnú úlohu má pri tom 
rodina ako živná pôda jeho 
rastu. Ale nezanedbateľná je 
aj úloha spoločenstva okolo, 
ktoré vytvára podnety a akoby 
ochranu nad ním, modlitbami 
prosí o úspešné zakončenie 
zámeru. Chceme byť užitoč-
ným spoločenstvom, ktoré ho 
sprevádza na vykročenej ceste 
k duchovnému povolaniu, ku 
stupienku kňazského stavu.

Na záver ĎAKUJEME 
nášmu diakonovi Mariánovi, 
jeho rodičom, pánu dekanovi 
Vsdp. Milošovi Pekarčíkovi, 
ale i všetkým pomáhajúcim 
a organizátorom, že nám pri-
pravili nezabudnuteľný du-
chovný zážitok, ktorý nás po-
vzbudil vo viere a v dobrom 
zomkol aj farnosť. Nech dia-
kona Mariána naďalej spre-
vádza Božie požehnanie pôso-
bením Ducha Svätého.

                  
                  František TEŤÁK
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Námestovo na Dni farnosti

V nedeľu 9. júna 2024 sa v 
amfiteátri konala oslava far-
nosti Námestovo. Prípravy na 
ňu sa začali už predchádzajúci 
deň, bolo treba načistiť zemia-
ky a pripraviť všetko potrebné 
na pohostenie veľkej farskej 
rodiny. V nedeľu sa tak už od 
rána varil guľáš a držková po-
lievka, ponukové menu rozšíri-
li viaceré šikovné gazdinky aj 
o zákusky. 

Deň farnosti sa začal slávnost-
nou svätou omšou v amfiteátri 
za účasti správcu farnosti vdp. 
dekana Miloša Pekarčíka, kap-
lánov Martina Schreinera a An-
dreja Bránického i zástupcov 
saleziánov Jána Zaušku a Pet-
ra Hasidla. Slávnosť sprevá-
dzal spevom mužský spevácky 
zbor z Námestova –  Oravskí 

pútnici pod vedením Petra 
Vrábľa. Spoločná bohoslužba 
končila narodeninovým blaho-
želaním vdp. Pekarčíka kaplá-
novi Martinovi Schreinerovi. 
Ako darček mu Oravskí pútni-
ci zaspievali živio, spevom sa 
k nim pridali v hojnom počte 
prítomní veriaci. Po omši sa 
v príjemnej atmosfére, v krás-
nom slnečnom počasí blízko 
priehrady ľudia venovali roz-
hovorom a deti rôznym špor-
tovým aktivitám. Potešila aj 
čapovaná kofola, pivo, ale tiež 
káva a čaj. Príjemné popolud-
nie na nábreží priehrady trávili 
stovky ľudí, pohodu nedele s 
farnosťou im ešte dlho spevom 
a hudbou spríjemňovali Orav-
skí pútnici.                   

Text a foto: František SMRŽÍK

Vkladaním rúk poslaní do služby
Dokončenie z 1. str.



V júni sa naši žiaci zúčast-
nili na celoslovenskej súťaži 
Školského  športu  v  Šamo-
ríne. Našu  školu  zastupova-
li  najlepší  z  najlepších  a  v 
rôznych atletických disciplí-
nach  si  preverili  svoje  sily 
s  najšikovnejšími  žiakmi 
z celého Slovenska. Najkraj-
ší  zážitok  však  zabezpečil 
svojmu  hrdému  učiteľovi, 

Lukášovi Gluštíkovi, Tomáš 
Miškovič, ktorý  svojimi vý-
konmi  v    skoku  do  výšky  

vyhral  zaslúžené  1.  miesto 
v  kategórii  družstiev.  Keď 
práca  prináša  ovocie  v  po-
dobe  zlatých medailí,  vtedy 
sme  najšťastnejší,  no  každý 
takýto  moment  v  sebe  ne-
sie  kus  odvedenej  práce  tak 
žiaka, ako aj učiteľa. Hrdosť 
je  namieste  a  získané  skú-
senosti  zúročíme  pri  ďal-
ších  generáciách  šikovných 

a  talentovaných  športovcov, 
ktorých podporujeme v našej 
škole. 

Už  sa  veľmi  tešíme  na 
tohtoročný tvorivý a určite 
i originálny táborový záži-
tok, ktorý ponúkame našim 
žiakom  v  prvom  júlovom 
týždni. Rozprávková tema-
tika  je  blízka  všetkým  de-
ťom, no a my sa pokúsime 
preniesť  ich  na  pár  dní  do 
sveta rozprávok skrze naše 

tvorivé  dielne,  divadlá, 
pátraním po  stratenom po-
klade, bojovaním s drakmi 
a  mnohými  inými  zábav-
nými  aktivitami.  Nebude 
chýbať  výlet  za  rozpráv-
kou  i  šantením  a  čaká  nás 
aj originálny koncert a roz-
právková noc pod hviezda-
mi. 

školy 7Námestovčan  4. 7. 2024

ZŠ KOMENSKÉHO

Majster Slovenska – Tomáš Miškovič

 Pocity radosti, hrdosti i povzbudenia, keď žiak školy, spolu-
žiak stojí na stupienku víťazov. 

Gratulujeme Tomášovi Miškovičovi!                      Foto: zš k

Letné dobrodružstvo začína 
u nás v rozprávkovom tábore...

Cestovali sme za školou 
do ždiarskej prírody
V júni sa naši štvrtáci ocit-

li na týždeň v goralskej obci 
Ždiar,  kde  si  užili  neopa-
kovateľnú  atmosféru  ško-
ly  v  prírode.  Vymenili  sme 
školské  lavice  a  školské 
tašky  za  turistické  topánky 
a  učili  žiakov,  že  aj  príroda 
ponúka nekonečné množstvo 
podnetných zážitkov na uče-

nie a vzdelávanie.   Program 
podnecoval  u  žiakov  zveda-
vosť a zameriaval sa na utu-
žovanie  tímovej  spolupráce. 
Zároveň  posilňoval  pozna-
nie  o  našej  úžasnej  kraji-
ne.  V  uvoľnenej  atmosfére 
v  lone  prekrásnej  tatranskej 
prírody nabralo učenie nový 
rozmer.

Za „mokrým 
vysvedčením“ 
V  čase,  keď  sa  mnohí  naši  žiaci 

ešte  potili  pri  naháňaní  sa  za  lep-
šou  známkou  na  konci  školského 
roka,  žiaci  3.  ročníka  sa  zúčastnili 
na plaveckom výcviku v neďalekom 
Tvrdošíne.  Aby  si  mohli  na  konci 
výcviku  domov  odniesť  „výborné 
mokré  vysvedčenie“,  museli  počas 
týždňa absolvovať všetky výcvikové 
disciplíny a pripravené súťaže a akti-
vity. Naši žiaci si „vodnú školu“ po-
riadne užili, radosť z pohybu je nám 
naozaj blízka a my sa tešíme, že na-
šich zverencov dokážeme viesť k po-
zitívnemu  vzťahu  k  pohybu  v  rôz-
nych jeho podobách.

ZŠ, KOMENSKÉHO

CZŠ

Hľadaj a poznaj chránené stromy na Orave
V  marci  sme  vyhlásili  sú-

ťažnú aktivitu Zelenej školy v 
téme Zeleň a ochrana prírody. 
Žiaci  s  rodičmi,  učitelia,  celé 
rodiny  poznávali  chránené 
stromy  vo  svojom  okolí.  Za 
návštevu každých dvoch  stro-
mov mohli získať žolíka. Tešili 
sme  sa,  že  spolu  spoznávame 
krásu prírody.
Chránené  stromy  nás  spo-

jili  so  študentkami  Strednej 
odbornej  školy  podnikania  a 
služieb  v  Námestove,  ktoré 
vydali  knihu  Lesníček.  Kni-
ha  opisuje  desať  chránených 
stromov a  ich príbehy. O ob-
sahu knižky prišli autorky po-

rozprávať našim žiakom a tiež 
si  pripravili  skvelé  aktivity 
cez tajničku, puzzle, kvíz, kto-

ré žiakov veľmi bavili 
a  aktívne  sa  do  nich 
zapájali. 
Od  školy  sme  si  za-

požičali výstavu chrá-
nených stromov z kni-
hy  Lesníček.  Žiaci, 
učitelia,  aj  rodičia  si 
mali  možnosť  jednot-
livé príbehy prečítať.
V  apríli  nastal  čas 

vyhodnotenia  aktivi-
ty Zelenej  školy  a my 
veľmi  pekne  ďakuje-
me rodičom, žiakom a 
učiteľom,  ktorí  sa  do 
tejto  poznávacej  vý-
zvy  Hľadaj  a  poznaj 

chránené  stromy 
na  Orave  zapojili. 
Sme  vďační  ro-
dine  Rentkovej, 
ktorá  precestovala 
za  všetkými  chrá-
nenými  stromami 
na  Orave  a  urobila 
prehľadnú  tabuľku 
o  aktuálnom  stave 
stromov. Ako  druhá  skon-
čila  rodina  Vošková,  kto-
rej  sa podarilo  spoznať 12 
chránených  stromov  a  na 
treťom mieste sa umiestni-
la rodina Stieranková, ktorá 
objavila 7 chránených stro-
mov.  Srdečne  gratulujeme 
a  veríme,  že    si  užili  pek-
ný  čas  strávený  s  rodinou 
v prírode. Ďakujeme firme 
cukrarenskedekoracie.sk 
za  darované  poukazy.  Ví-
ťazi sa tešia aj z knihy Les-
níček, ktorá im bude pripo-
mínať túto krásnu aktivitu. 

Zuzana KRIŠOVÁ
koordinátorka 

programu Zelená škola

Dažďová záhrada
V  auguste  minulého 

roku  sme  sa  zapojili  do 
výzvy  Klíma  nás  spája 
cez  občianske  združenie 
Živica.  Náš  projekt  daž-
ďovej  záhrady  schválili 
a my sme sa mohli pustiť 
do  práce.  Ešte  predtým 
sme  absolvovali  škole-
nie  v Ekologicko-  envi-
ronmentálnom  centre  v 
Zaježovej,  kde  sme  sa 
zaoberali  klimatickými 
zmenami  a  vytváraním 
funkčných  klimatických 
prvkov.  Dažďovú  zá-
hradu  chceme  čo  najviac 
začleniť  do  vyučovacieho 
procesu.  Pred  jej  vytvore-
ním sme urobili test nasia-
kavosti  pôdy,  ktorým  sme 
zisťovali  potrebnú  veľko-
sť  dažďovej  záhrady.  Tiež 
sme  sa  snažili  spojiť  ko-
munitu  škôl a aj  širšiu ve-
rejnosť oboznámiť s fungo-
vaním  dažďovej  záhrady. 

Slávnostné  otvorenie  sa 
konalo  12.  júna.  Ďakuje-
me  pozvaným  hosťom,  že 
si našli čas a prišli nás na-
vštíviť.  Nechýbal  kultúr-
ny  program  a  pohostenie, 
ktoré  pripravili  rodičia  a 
učitelia.  Žiačky  9.  ročníka 
priblížili funkciu a význam 
dažďovej záhrady a spoloč-
ne s hosťami sme prešli aj 
areálom  školskej  záhrady, 

ktorú  sme  budovali  uply-
nulé dva roky cez program 
Zelená škola v  téme – Ze-
leň a ochrana prírody. Ďa-
kujeme učiteľom, rodičom, 
žiakom  a  starým  rodičom, 
ktorí  sa  aktívne  zapojili 
do  vytvorenia  tohto  envi-
ronmentálno-  edukačného 
prvku. 

Zuzana KRIŠOVÁ
koordinátorka projektu

Rodina Rentková pri chránenom 
strome v Oravskom Veselom.

 Rodina Vošková pri chránenom 
strome v Štefanove nad Oravou.  
            Foto: czš

Ranné kruhy – cesta do srdca žiaka a vnútra triedy
V  školskom  roku  2023/2024 

sme si   za výchovný cieľ školy 
zvolili „Rešpekt“ a sprevádzalo 
nás motto: „Rešpekt je jedným z 
veľkých prejavov  lásky.“ Počas 
školského  roku  sme  sa  hlbšie 
ponárali  do  desiatich  tém  reš-
pektu.
 V septembri sme sa venovali 

vzájomnému  rešpektu  v  triede. 
V  októbri  sme  upriamili  našu 
pozornosť  na  rešpekt  voči  star-
ším. Žiaci našej školy za zapojili 
aj  do  dobrovoľníckych  aktivít. 
V  novemberi  sme  prehlbovali 
rešpekt  k  sebe  samému.  Počas 
decembra sme budovali  rešpekt 

k Bohu  a  osobný  vzťah  s Ním 
prostredníctvom  spoločnej  ce-
loškolskej  adventnej  aktivity. V 
januári sme poukázali na rešpekt 
a  hranice  a  vo  februári  na  reš-
pektovanie jedinečnosti každého 
človeka. Počas týchto mesiacov 
sme  využívali  aktivitu  inšpiro-
vanú  Komenského  inštitútom 
pod  názvom  Zóna  bez  šikany. 
V marci  bol  v  našej  pozornos-
ti  rešpekt  voči  učiteľom. Apríl, 
ako mesiac lesov, bol zameraný 
na rešpekt k prírode. Počas ran-
ných kruhov boli pre žiakov pri-
pravené  rôzne  environmentálne 
aktivity. V máji sme prehlbovali 

tému  rešpektu  v  rodine. V  júni 
bola upriamená naša pozornosť 
na rešpekt k hodnotám.
 Cez ranné kruhy sme sa pro-

stredníctvom  rozhovorov  a 
množstva  aktivít  pozerali  na 
tému  rešpektu  z  viacerých  po-
hľadov  a  nasmerovali  sme  po-
zornosť na spoznanie tejto tváre 
lásky medzi  nami.  Sprevádzala 
nás  spoločná  triedna  i  celoškol-
ská modlitba. Naším spoločným 
úsilím bolo dosiahnuť prehĺbenie 
vzájomného rešpektu ako jedné-
ho z veľkých prejavov lásky.

Mgr. Zuzana KASAN, 
sociálna pedagogička



Projektové vyučovanie je mo-
derná vyučovacia metóda, ktorá 
aktívne a tvorivo zapája žiakov 
do vyučovacieho  procesu. Dáva 
žiakom dostatok priestoru na 
vlastnú realizáciu a rozvoj  kri-
tického myslenia.

Projektové vyučovanie na na-
šej škole prebieha formou veko-
vo zmiešaných skupín, kde sa 
žiaci učia spolupracovať, komu-
nikovať a riešiť problémy ako 
tím. Cez praktickú skúsenosť  
aplikujú vedomosti do reálnych 
situácií, experimentujú, objavu-
jú. Hlavným cieľom je pripraviť 
žiakov na výzvy, ktorým budú 
čeliť v reálnom živote.

Tohtoročnou témou projekto-
vého vyučovania na ZŠ Slnečná 
bolo Slovensko/Orava. 

Žiaci na druhom stupni praco-
vali pod vedením pedagógov vo 
vekovo zmiešaných skupinách. 
Tri dni realizovali svoje nápady 
v rámci jednotlivých predmetov 
a štvrtý deň prezentovali  vý-
stupy.

● Skupinka pána učiteľa Ľu-
bomíra Jašša sa  venovala vod-
ným športom na Orave. Žiaci sa 
oboznámili s históriou Oravskej 
priehrady, vodnými športami 
a vyskúšali si plavbu na člnoch. 
Druhý deň bol venovaný splavo-
vaniu 13 km dlhého úseku rieky 
Orava z Nižnej do Sedliackej 
Dubovej, kde si žiaci vyskúšali 
plavenie sa po tečúcej vode.

● Skupinka pani učiteľky 
Lucie  Kubalovej sa venovala 
obyvateľstvu Námestova. Na-
vštívili mestský úrad, porozprá-
vali sa s pánom prednostom o 
vývoji obyvateľstva v Námes-
tove. Pán Rentka im poskytol 
štatistické údaje o počte obyva-
teľov a ďalšie dva dni zistené in-
formácie spracovávali do tabu-
liek a grafov. Hlavným cieľom 
bolo vytvoriť vekovú pyramídu 
obyvateľstva Námestova.

● Skupinka žiakov s pani 
učiteľkou Zdenkou Veljačiko-
vou hľadala slová, ktoré majú v 
slovenčine aj v angličtine rovna-
ký tvar, ale iný význam. Vytvori-
li tak slovník, ktorý aj ilustrovali 
a aj ostatným ponúkli zábavu vo 
forme kvízu Kahoot.

● Finančnej gramotnosti sa ve-
novala skupina žiakov s pani 
učiteľkou Danielou Jagnešá-

kovou. Plánovali rozpočty rôz-
nych  výletov v okolí Oravskej 
priehrady, vymýšľali a riešili 
matematické rébusy.

● Za mestské múry sa vybra-
la skupina s pani učiteľkou 
Janou Gogolákovou. Žiaci od-
krývali jedinečnosť mestského 
života v období jeho formovania 
na našom území – spôsoby jeho 
vzniku, podoby stredovekého 
mesta, mestské výsady, štruktú-
ru mestskej spoločnosti.

● Skupina s pánom učiteľom 
Marekom  Vojtašákom navští-
vila najbližšie pútnické miesto 
na Orave – Bobrovskú kalváriu. 
Tu sa pomodlili krížovú cestu, 
pozreli si kaplnku Nanebovzatia 
Panny Márie, navštívili tiež far-
ský kostol a kaplnku sv. Anny.

● Skupina žiakov a pán uči-
teľ Martin Hrkeľ hľadali ener-
giu ukrytú vo vode. Zamerali sa 
na výrobu elektriny vo vodných 
elektrárňach. Zistili, že na  Slo-
vensku máme viac takýchto 
elektrární, veď napríklad rie-
ka Váh je nimi doslova posia-
ta a my na Orave máme jednu 

takmer priamo pod nosom.
● Milujem Slovensko, známa 

televízna show, podľa ktorej 
skupina žiakov s pani učiteľ-
kou Alenou Vicenovou vytvori-
la súťaž „Milujem Slovensko“ v 
anglickom jazyku. 9 tém a 9 ty-
pov súťažných úloh zabezpečili 
rôznorodé a vzrušujúce zážitky 
pre všetkých žiakov.

● Hudobné tradície a fol-
klór skúmala skupina žiakov 
s pánom učiteľom Matúšom 

Gogolákom. Zamerali sa na 
konkrétne na hlbšie spoznanie 
ľudovej hudby a jej spätosť so 
životom našich predkov, zozná-
mili sa s jednotlivými regiónmi, 
zhotovili folklórnu mapu Slo-
venska,  nakreslili  mužský a 
ženský kroj z vybraných regió-
nov.

● Skupina žiakov spolu 
s pani učiteľkou Zuzanou Tra-
balíkovou vytvorili scénicko-
-dramatické pásmo z diela Ežo 
Vlkolinský. Vytvorili si scenár, 
pripravili si rolové čítanie, kuli-
sy, kostýmy a stali sa aj režisér-
mi. Spoločne korigovali prácu 

hercov. Jednotlivé scény natá-
čali v interiéri aj exteriéri.  Po-
mocou digitálnych technológií 
sa im podarilo vytvoriť  krátky 
film, ktorý  poslúži ako materiál 
pri výučbe realizmu na hodinách 
literárnej výchovy. 

● Žiaci pani učiteľky Antó-
nie  Galkovej sa zaujímali o 
výrobu áut na Slovensku. Hľa-
dali informácie o výrobe áut v 
našej krajine, dozvedeli sa, že v 
Námestove sa narodil význam-

ný súčasný dizajnér automobi-
lov – autor napr. dizajnu Bugatti 
Veyron - Jozef Kabáň. Nájdené 
informácie spracovali vo forme 
infografiky pomocou progra-
mu Canva, navštívili  autosalón 
v Námestove, kde im ochotní 
majitelia predviedli ako sa autá 
nakupujú. Nakoniec poskladali 
robotické autíčka Ring:bit Car 
alebo Artec Robo, ktoré aj sami 
naprogramovali.

● Skupinka žiakov s pani 

učiteľkou Emíliou Stolárovou 
poodhalila miesta v Námesto-
ve, okolo ktorých denne chodia 
a často ich navštevujú. Vybrali 
sa do ulíc mesta natočiť krát-
ke trendové videá, pri ktorých 
zažili veľa zábavy.  Na týchto 
miestach si zároveň zhotovili 
fotky, ktoré na ďalší deň použili 
ako podklad do svojho komik-
su. Vytvorili reklamné video o 
Námestove. Začali pracovať na 
komikse a vznikol tak príbeh 
o spoločnom priateľstve. Zau-
jali nás didaktickou hrou s QR 
kódmi, ktoré hráčov po naske-
novaní presmerujú na miesta, 
na ktorých natočili videá. Spo-
ločne tak vytvorili didaktické 
pomôcky na vyučovanie.

●  Skupina mladých bioló-
gov okolo pani učiteľky Ka-
taríny Padušňákovej sa ve-
novala známym, ale aj menej 
známym živočíchom. Hľadali 
akronymá k názvu SLOVEN-
SKO.

Najprv „lovili“ v samostat-
ných triedach živočíchov. Vy-
tvorili zmiešanú skupinu živočí-
chov so začiatočným písmenom 
zo slova SLOVENSKO, čím 
splnili stanovený cieľ. Vydali 
sa na menšie dobrodružstvo, pri 
ktorom spoznávali rôzne rastli-
ny a živočíchy a spracovali pre-
zentáciu so zvukovými nahráv-
kami vtákov. 

Mladší školáci absolvovali 
menej náročné jednodňové ak-
tivity.

 Prváci spoznávali chráne-
né územia, životné prostredia 
rastlín a živočíchov žijúcich 
v CHKO Horná Orava. 

Druháci sa vybrali k historic-
kým pamiatkam v okolí Námesto-
va, vytvorili nákresy a plán histo-
rických objektov mesta.

Tretiaci zamierili do útrob 
priehradného múru na Oravskej 
priehrade, kde sa oboznámili 
s históriou a prevádzkou tejto 
pozoruhodnej stavby.

Štvrtáci sa venovali sloven-
ským vynálezcom a podarilo sa 
im vyrobiť padák.

Projektové vyučovanie prinies-
lo žiakom veľa zábavy a veríme, 
že bolo aj dobrodružstvom.

Všetkým želáme veselé 
prázdniny!

Kolektív ZŠ SLNEČNÁ 
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ZŠ SLNEČNÁ

Učenie ako dobrodružstvo alebo Kľúč k príprave žiakov na skutočný život

MŠ VETERNÁ

Všetko má svoj začiatok a koniec...
Tak aj tento krásny 

Školský rok 2023/2024, 
ktorý veruže preletel ako 
voda. Nedávno bol sep-
tember a my sme vítali 
všetky prijaté deti a dnes 
sa už s nimi lúčime. Ale 
aspoň s pocitom šťastne 
a úspešne prežitého škol-
ského roku, naplneného 
láskou k tým najmen-
ším a chuťou ich nielen 
vzdelávať, ale aj ľúbiť a 
pripravovať ich na život 
v tom najjednoduchšom 
slova zmysle.

Koniec roka je typický 
akciami, ktoré nechýbali 
ani v našej škôlke. Deti sa 
tešili z koncoročných vý-
letov, predškoláci z náv-
števy HISTORICKEJ 
ŠKOLY a BANÍCKEHO 
ORLOJA v Španej doline 
a celá naša škôlka sa zú-
častnila spoločného výletu 
na ORAVSKOM HRA-
DE pod názvom – „ROZ-
PRÁVKOVÝ HRAD“. 
Deti tu plnili zaujímavé 
úlohy za pomoci rôznych 
rozprávkových aj iných 

postavičiek a trieda Ježkov 
bola vylosovaná a ocenená 
zaujímavými spoločenský-
mi hrami pre deti.

Predškolské triedy Myšiek 
a Ježkov si vyskúšali ako je 
to športovať s naozajstnými 
trénermi a naplno si užili po-
sledný škôlkársky „ŠPOR-
TOVÝ DEŇ“ na ihriskách 
pri Základnej škole na Bre-
hoch.

Naši predškoláci iste ne-
zabudnú ani na „NOC 
V ŠKÔLKE“ a „ROZ-
LÚČKOVÉ BESIEDKY“, 

ktoré sa zapíšu do pamäti nie 
len deťom a ich pani učiteľ-
kám, ale aj ich rodičom. 

Poďakovanie patrí nielen 
všetkým pani učiteľkám, 
ale aj pani riaditeľke, te-
tám upratovačkám, tetám 
kuchárkam, ujovi školníko-
vi aj tete z práčovne, lebo 
vďaka nám všetkým sa tu aj 
vaše deti môžu cítiť dobre 
a chodiť do našej ŠKÔLKY 
– SLNIEČKO NA BRIEŽ-
KU s úsmevom a radosťou.

Kolektív MŠ VETERNÁ 



Tak možno v skratke charak-
terizovať naše Hudobné leto  a 
azda len dodať, že ide o kon-
certy vážnej a komornej hud-
by, a tento rok píšeme už 47. 
ročník festivalu Hudobné leto. 
Jedinečné spojenie kvalitného 
umenia s geniom loci chrá-
neného územia Slanického 
ostrova a výborná akustika v 
klasicistickom kostole za prí-
tomnosti expozície zo zbierok 
Oravskej galérie – už to je po-
zvánka sama osebe. Tento rok 
sme pristúpili k zmene (časo-
vej) dramaturgie, upustili sme 
od dvoch koncertov po sebe. 
Chceli sme vyjsť v ústrety aj 
ľuďom, ktorí tento festival ne-
môžu navštíviť z dôvodu let-
ných dovoleniek. A po prvom 
koncerte netajíme spokojnosť. 
Na júnovom prvom koncerte 
sme hostili výborných muzi-
kantov – komorné teleso En-
semble Varietas, ktoré vzniklo 
z iniciatívy viacerých prvých 
hráčov Orchestra Opery Slo-
venského národného divadla 
v Bratislave. Ich spoločnou 
ambíciou bolo popri rozsiah-
lom opernom a baletnom re-
pertoári venovať sa aj komor-
nej hudbe pre menej tradičné 
nástrojové kombinácie – flau-
ta, hoboj, klarinet, fagot, les-
ný roh a klavír. Nám sa pred-
stavili v komornom koncerte 
„Spomínam na Paríž“ fran-
cúzskych hudobných sklada-
teľov a bola to pastva pre uši 
i oči. Naozaj, takéto teleso 
k nám do Námestova zavíta 
minimálne, a preto sa tešíme 
diváckemu záujmu. Súčasťou 

bol aj Detský spevácky zbor 
pri SZUŠ Pierrot pod vede-
ním Agnešy Holubčíkovej 
Vrábľovej. Dievčatá sa odpre-
zentovali sólovými i zboro-

vými skladbami a sme veľmi 
radi, že zažili túto atmosféru a 
nezmohla ich tréma stáť pred  
plným kostolom a vystupo-
vať pred takými skúsenými 
hudobníkmi. Kto nestihol, má 
šancu to napraviť v júli, špeci-
álne ak má rád sláčikové ná-
stroje. Už 14. júla sa predstaví 
MUCHA QUARTET – vý-
znamné slovenské komorné 
zoskupenie, ktoré vzniklo na 
pôde Konzervatória v Brati-
slave v roku 2003 a je držite-
ľom radov ocenení na medzi-
národných súťažiach a získalo 
významné umelecké impulzy 
na majstrovských kurzoch 
(Rakúsko, Francúzsko, Ka-
nada). Účinkovali na mno-

hých festivaloch a koncer-
toch doma, naprieč Európou 
a podnikli i koncertné turné 
v Južnej Kórei a v Číne. Nám 
sa predstavia s programom, v 

ktorom zahrajú skladby pre 
sláčikové kvarteto od Haydna, 
Dvořáka i súčasníka Machaj-
díka. Ako „predskokan“ sa 
so svojím programom pred-
staví aj originálny a úspešný 
WOLF GANG AMATERUS, 
ktorý pôsobí pod SZUŠ Fer-
nezová a vedie ho Adrián 
Malovaník. Tento svojrázny 
orchester zbiera ocenenia po 
súťažiach naprieč celým Slo-
venskom a sme radi, že ho v 
rámci Fóra mladých umelcov 
môžeme hostiť s jeho autor-
ským programom Riekanky.

Hudobné leto z verejných 
zdrojov podporil hlavný part-
ner projektu Fond na podporu 
umenia.
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Kultúra spája!
Spolupráca, inšpirácia, po-

mocná ruka. To sú hlavné 
atribúty, z ktorých vychádza-
me pri našich aktivitách s os-
tatnými organizáciami, zria-
ďovanými i nezriaďovanými. 

V priebehu dvoch mesiacov 
sa nám podarilo zorganizovať 
a uskutočniť väčšie i menšie 
aktivity, za všetky vyberáme 
pár najdôležitejších, kde sa 
našimi partnermi stala Zák-

ladná umelecká škola I. Kol-
čáka v Námestove, Cirkevná 
základná škola sv. Gorazda v 
Námestove, Gymnázium A. 
Bernoláka či Oravská galéria 
v Dolnom Kubíne. 

Oslava sviatku všetkých detí
Už tretí rok sme sa chopili 

možnosti realizácie Dňa detí. 
Ako sa na kultúrny stánok patrí, 
nechýba hudba, dramatické a 
výtvarné umenie či voľná kre-
ativita. Tento rok sme kvôli os-
tatnému programu pristúpili k 
realizácii na posledný májový 
deň. Perfektne sme sa zladili so 
ZUŠ I. Kolčáka, ktorá v tom-
to období zvykne mávať Deň 
ZUŠ. Spojili sme teda príjem-
né s užitočným! Ešte doobeda 
bolo celé námestie pred kul-
turákom plné študentov SOŠ 
podnikania a služieb, ktorí tam 
mali svoj program a prezentá-
cie. Od 13.00 však mohli oko-
loidúci počuť tóny šikovných 
a talentovaných žiakov ume-
nia, či mali možnosť pozrieť 
si vonkajšiu inštaláciu výtvar-
ných diel, ktoré ponúkala práve 
ZUŠ. Opäť sme do aktivít Dňa 
detí pozvali aktívnych Námes-
tovčanov  a Námestovčanky a 
vyskladali sme tak mimoriadne 
pestrý program – maľovanie na 
tvár (Komunitné centrum Ná-
mestovo), športové aktivity s 

CVČ Maják, trendové účesy, o 
ktoré sa postarali študentky a 
študenti SOŠ podnikania a slu-
žieb (pod odborným pedagogic-
kým dozorom), boli k dispozícii 
rôzne tvorivé dielne či aktivity 
pre najmenších (RC Drobček a 

Lesný klub Cestička). Na pódiu 
sa striedali sólisti, zbory či roc-
ková kapela a vonkajší program 
napokon ukončili animátorky 
disko show s obľúbenými mas-

kotmi z Labkovej patroly. Práve 
tento filmový megahit sme pre-
mietali v Kine Kultúra ako záver 
programu, ako inak, za špeci-
álnu sviatočnú cenu. Dovoľte 
nám, ešte raz sa poďakovať tým-
to ľuďom, ktorí nám pomohli s 

láskou a nadšením pri oslave 
Dňa detí. Špeciálne by sme sa 
radi poďakovali CVČ Maják za 
všetky naše prebiehajúce spolu-
práce, kujeme! 

Hravosť a radosť vládli na Dni detí aj tento rok.

Rekordné Gorazdovo výtvarné Námestovo
Gorazdovo výtvarné Ná-

mestovo, to je celoslovenská 
výtvarná súťaž, ktorú už 28 
rokov organizuje Dom kultú-
ry v Námestove. Tematicky 
jedinečný koncept súťaže má 
za cieľ podnecovať záujem 
o naše národné dejiny u detí 
a mládeže, spoznávať skrz 
osudy historických osobností 
jednotlivé súvislosti a frag-
menty našej minulosti, našich 
dejín. Naším zámerom je, aby 
malí a mladí výtvarníci reflek-

tovali aj súčasnosť, a preto sa 
okruhy tém rozširujú. Pretože 
nie je podstatné len poznať 
históriu, ale je potrebné jej aj 
rozumieť a konštruktívne s 
ňou narábať. Súťaž zahŕňa 7 
kategórií a 3 témy – osobnos-
ti Veľkej Moravy, Ilustrácia 

diel od slovenských autorov 
a Slovensko mojimi očami. 
Pre nás, ako organizátora, je 
mimoriadne pozitívny rastú-
ci počet zaslaných prác z ce-
lého Slovenska. Tento rok k 
nám prišlo a porota hodnotila 
rekordný počet, celkom 595 
výtvarných diel, z toho 42 au-
torov a autoriek bolo ocene-
ných. Najviac prác zahŕňala 
kategória prvého stupňa ZUŠ, 
tam porota kladne ocenila aj 
mimoriadnu kvalitu zaslaných 

prác. Postupne sa rozbieha aj 
nová kategória materských 
škôl a špeciálnych škôl. A ako 
to celé prebieha? Veľmi zjed-
nodušený výklad – na začiat-
ku jarných mesiacov pošleme 
do škôl po celom Slovensku 
propozície, postupne práce 

prichádzajú, my ich eviduje-
me, menujeme porotu, porota 
ich vyhodnotí, následne víťaz-
né diela naištalujeme a potom 
prizveme všetky školy v na-
šom meste, miestne ZUŠKY, 
pána primátora i pána dekana, 
aby sme spoločne, za prítom-
nosti všetkých detí a v sláv-
nostnom duchu otvorili vý-
stavu a odovzdali ocenenia. 
Tento rok nám pri tvorivých 
dielňach na námestí pomáha-
la CZŠ sv. Gorazda, ktorá si, 

mimochodom, od-
niesla aj ocenenia 
– gratulujeme! 

Výstava celo-
slovenskej vý-
tvarnej súťaže 
Gorazdovo vý-
tvarné Námesto-
vo je inštalovaná 
vo výstavných 
priestoroch Domu 
kultúry v Námes-
tove na prvom po-
schodí. Novinkou 
je aj pridružená 
výstava prác od 
detí  a mládeže z 
Námestova a oko-
lia. Týmto kro-
kom sme chce-
li odmeniť deti, 
ktoré nedostali 
ocenenie, ale ich 

diela sú vystavené a môžu sa 
nimi popýšiť aj pred školou 
či rodinou. I školy samotné 
vítajú túto motivačnú inicia-
tívu... Príďte sa k nám cez 
prázdniny chladiť a pozrieť 
sa, ako deti vnímajú Sloven-
sko i jeho dejiny!

 Záverečné hodnotenie tvorivých dielní v rámci Gorazdovho výtvarného 
Námestova. 

 Na Hudobnom lete dávame pravidelne možnosť odprezen-
tovať sa aj mladým talentom – Detský spevácky zbor zo SZUŚ 
Pierrot a jeho vedúca MgA. Agneša Holubčíková Vrábľová.                                                         
                   Foto: Juraj BEDNÁRIK

Koncerty na Slanickom ostrove umenia

Literárne Impulzy
V júni sme v našej Mest-

skej knižnici zorganizovali 
mnoho podujatí a prezen-
tácií. Jedno podujatie je 
však výnimočné. Reč je o 
akcii  Impulzy – XII. roč-
ník námestovských autor-
ských čítaní. V tento deň 
sa knižnica dvakrát zapl-
nila študentmi na besedách 
s literárnymi tvorcami, 
jedenkrát kolega knihov-
ník Jozef Medard Slovík 
odprevadil spisovateľky 
a spisovateľov do auly na 
Gymnázium A. Bernoláka 
a súčasťou bol aj workshop 
Tvorba ekologického pla-
gátu s ilustrátorom Miro-
slavom Knapom. Impulzy 
sú jedinečným podujatím 
svojho druhu, keď mladí 
návštevníci majú možnosť 
nielen vypočuť si životné 
príbehy, tvorbu a inšpirácie 
od autorov, ale môžu s nimi 
naživo viesť podnetný dia-
lóg. Programom vždy spre-
vádza skúsený moderátor a 
besedy ozvláštňuje a spes-
truje hudobný sprievod. 
Nie je to vždy ľahká úloha! 
Študenti sa častokrát okú-
ňajú a nechcú sa zapájať, 
akosi to patrí k ich veku i 
digitálnej dobe. Tento rok 
ich ale dostatočne poháňal 
k aktivite energický he-

rec Roman Pomajbo, ktorý 
nám prišiel porozprávať o 
svojom vzťahu k literatúre 
a špeciálne k Jozefovi Ur-
banovi. Napokon z besied 
vznikli zaujímavé a príjem-
né diskusie. Kolega Slo-
vík dôkladne pozná tvorbu 
pozvaných hostí a besedy 
veľmi vhodne vyskladal z 
prítomných autorov – kaž-
dý sa venuje inému žánru, 
čerpá iné inšpirácie, má iné 
životné skúsenosti a navzá-
jom sa veľmi pekne dopĺ-
ňali. Ďakujeme zúčastne-
ným autorom a autorkám: 
Gabika Grznárová, Igor 
Hochel, Vlasta Hochelo-
vá, Rudolf Jurolek, Ondrej 
Kalamár, Erik Ondrejička, 

Lenka Želonková, herec 
Roman Pomajbo, ilustrátor 
Miroslav Knap, moderá-
tor Marcel Páleš, hudobný 
sprievod Roman Buhovec-
ký. 

Ak by sme si mali zobrať 
jednu hlavnú myšlienku z 
Impulzov, určite by to bola 
veľakrát spomínaná veta – 
Začnime od seba. A ešte – 
Usmievajme sa, úsmev nás 
nič nestojí! Tešíme sa, že 
dobrý chýr o tejto literárnej 
lahôdke sa šíri a prišla nás 
navštíviť aj zvedavá verej-
nosť!

Podujatie z verejných 
zdrojov podporil hlavný 
partner projektu Fond na 
podporu umenia. 

Moderátor Impulzov sa snaží naštartovať mladé publikum. 
Marcel Páleš má skúsenosti z RTVS, takže to zvládol výborne!

Pripravila: Daniela KUBÍKOVÁ riaditeľka Domu kultúry Námestovo



ZUŠ

Za obdobie od 15.  5. 2024 – 17. 6. 2024 nás navždy  opustili títo 
občania Námestova s trvalým pobytom v našom meste. 

(K týmto občanom máme súhlas so zverejnením.)

Odišli z našich radov

 Jozef Diežka   22. 5. 2024    78 rokov
 Patrik Medvecký    27. 5. 2024   19 rokov
 Mária Smržíková     3. 6. 2024   94 rokov
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Znovu sú tu prázdniny
A už je  to  tu zas! Pre všet-

kých  školákov  sladký  čas 
ničnerobenia,  oddychu  od 
učenia,  od  školských  povin-
ností, od ranného vstávania... 
Čas  veľkých  letných  prázd-
nin  –  snáď  horúcich,  slneč-
ných, bez dažďa a búrok. Bez 
zamračených dní v duši, bez 
sporov a problémov... Kiežby 
to  tak  bolo  pre  každé  dieťa! 
Veľa  toho  v  školách  zažili, 
prežili,  naučili  sa,  vyčerpali 
mnoho energie, nasedeli sa. 
Prajeme im teda za naše po-

radne  prázdninové  leto  plné 

užitočného  pohybu  –  bez 
úrazov. Dobrý  spánok  –  bez 
ťažkých  snov.  Mnoho  dob-
rých  kamarátov  okolo  seba 
–  bez  kritiky,  ponižovania 
a  klebiet.    Pozorných  a  lás-
kavých  rodičov  –  bez  zlej 
nálady, kriku, moralizovania, 
porovnávania a nespokojnos-
ti. Mnoho pozitívnych  zážit-
kov – bez nudy a počítačovej 
izolácie. 
A to isté v podstate prajeme 

aj  všetkým  učiteľom,  rodi-
čom a v konečnom dôsledku 
aj  nám  v  našich  poradniach. 

Všetci  si  zaslúžime  oddých-
nuť,  pookriať,  nabrať  nové 
sily,  načerpať  energiu...  aby 
sme  tu  od  septembra  boli 
znovu  plne  pripravení  pre 
naše deti.  
Za kolektív ABC SCPP  

Tatiana GANDELOVÁ
riaditeľka 

        špeciálna pedagogička 

SÚKROMNÉ CENTRÁ
 PORADENSTVA 
A PREVENCIE 

Námestovo  
Hviezdoslavovo  nám.213, 
OC Klinec, č.dv.612
0948 878 873 
  
Trstená  
Ul.Železničiarov 266/8
0948 878 874

E-mail: 
riaditelstvo@euporadna.sk
www.euporadna.sk, 
www.naspoklad.sk

V ZUŠ Ignáca Kolčéka ubehol školský rok ako voda
Školský  rok  2023/2024 

bol  pre  najväčšiu  umelecko-
-vzdelávaciu  inštitúciu  v  na-
šom okrese pestrý, inovatívny 
aj  jubilejný.  Na  novembro-
vom  slávnostnom  koncerte 
v Dome  kultúry  v Námesto-
ve  sme  oslávili  50.  výročie 
vzniku  prvej  námestovskej 
ZUŠ, ktorá dnes nesie názov 
po  akademickom  maliarovi 
Ignácovi  Kolčákovi,  orav-
skom rodákovi zo Sihelného. 
Teší  nás,  že  dlhodobo  patrí-
me  medzi  umelecké  školy 
s  ustáleným  počtom  žiakom 
a  trvalým  záujmom  o  štú-
dium. Počas  tohto  školského 
roka  navštevovalo  našu  ško-
lu 1044 žiakov, z ktorých 112 
úspešne absolvovalo I. alebo 
II.  stupeň. Pedagogický zbor 
tvorí 55 kvalifikovaných uči-
teľov.
Najväčšou  novinkou  bol 

vznik  nového  umelecké-
ho  odboru  audiovizuálna 
a  multimediálna  tvorba,  čím 
sme  otvorili  ďalšie  možnos-
ti  vzdelávania  v  tejto  oblas-
ti. Okrem  tradičných  druhov 
umenia  tak  ponúkame  mož-
nosť  nahliadnuť  aj  do  sveta 
tvorby  fotografií,  videí,  ani-
mácií  a  iných  audiovizuál-
nych a multimediálnych diel, 
ktoré sa v dnešnej dobe tešia 
veľkej obľube.
Naším  hlavným  cieľom  je, 

aby žiaci svoje nadanie a  ta-
lent  prezentovali  hlavne  na 
verejnosti,  či  už  počas  rôz-
nych kultúrnych podujatí ale-
bo na umeleckých súťažiach. 
V  ponuke  máme  aj  bohatú 
mimoškolskú  činnosť.  Deti 
navštevujúce  ktorýkoľvek 
odbor našej ZUŠ si môžu za-
spievať v školskom zbore Al-
tebasso.  Repertoár  zboru  je 
rôznorodý, pričom zahŕňa ľu-
dové  piesne,  chrámovú  hud-
bu, populárne piesne, gospel, 
ale aj autorské piesne. Chce-
me,  aby  kvalita  zboru  rást-

la, preto dbáme aj o správnu 
spevácku  techniku.  O  tom 
svedčí  aj  úspech  na  celo-
slovenskej  speváckej  súťaži 
v Ružomberku, kde naši spe-
váci súťažili v sólovom speve 
populárnych  piesní  a  získali 
umiestnenie v zlatom a strie-
bornom pásme. 
Žiaci  hudobného  odboru 

majú  možnosť  zahrať  si  aj 
v  školských  kapelách,  kto-
ré  pracujú  nielen  samostat-
ne,  ale  úzko  spolupracujú 
aj  so  zborom. V prvom  rade 
sa  žiaci  učia  spolupracovať 
a  zohrávať  sa  v  kolektíve, 
učia  sa využiť  svoje  spevác-
ke a muzikantské schopnosti 
nielen ako sólisti, ale ako sú-
časť celku. Zbor aj kapela sa 
aktívne zúčastňuje na  rôzno-
rodých  koncertoch  a  tradič-
ne vystupujú na októbrovom 
festivale Orava Jazz. V tomto 
školskom  roku  kapela mlad-
ších  žiakov  zbierala  skúse-
nosti  na  československom 
festivale populárnej  hudby v 
Čadci, kde vo svojej kategórii 
10 – 13 rokov získali krásne 
2. miesto  a navyše získali aj 
Cenu  riaditeľky  ZUŠ M.  R. 
Štefánika v Čadci. Vo Zvole-

ne sa toto zoskupenie tešilo z 
veľmi  pozitívneho  hodnote-
nia poroty na nesúťažnej pre-
hliadke  rockových  kapiel  a 
počas  letných prázdnin majú 
v pláne odohrať ešte niekoľ-
ko koncertov.
Tento školský rok bol úspeš-

ný aj pre našich heligonkárov, 
ktorí  fungujú  pod  vedením 
učiteľa Petra Kozoňa. Žiaci sa 
zúčastnili  viacerých  pekných 
hudobných  akcií,  spozna-
li  viaceré  osobnosti  sloven-
ského  šoubiznisu  a  odohrali 
množstvo  koncertov  a  podu-
jatí.  Medzi  najvýznamnejšie 
a nezabudnuteľné akcie patrí 
predovšetkým  natáčanie via-
nočného  programu  RTVS  v 
Slovenskom Betleheme, kto-
ré  sa  uskutočnilo  v Stropko-
ve a zúčastnili sa ho najstarší 
žiaci  zoskupenia  HeliBand. 
Veľký  úspech  mali  aj  dva 
odohraté  koncerty  v Námes-
tove  s  kapelou  Kandráčov-
ci,  ktorú  na  pódiu  doplnili 
žiaci  zo  súboru Helizuš  a  aj 
tí  najmenší  zo  zoskupenia 
Helizušik.  Veľmi  vydare-
nou akciou bol   aj benefičný 
koncert  Dobro  kilometre  vo 
Vavrečke,  kde  žiaci  skupi-
ny HeliBand  spolu  s Katkou 
Koščovou  podporili Charita-
tívny  dom  pre  týrané matky 
v Rabči a Detský domov v Is-
tebnom.  Okrem  týchto  akcií 
sa heligonkári zúčastnili via-
nočných  trhov  nielen  v  Ná-
mestove  ale  aj  v  okolitých 
dedinách, vianočnej sv. omše 
v  námestovskom  salezián-
skom  stredisku,  Dňa  rodiny 

v meste Námestovo, Jarného 
jarmoku a mnohých ďalších. 
ZUŠ  Ignáca  Kolčáka  zor-

ganizovala  počas  školského 
roka aj dve umelecké súťaže. 
V apríli sa konal už XIII. roč-
ník Hudobnej Bielej Oravy, 
ktorej  cieľom  je dať priestor 
mladým  talentovaným  hu-
dobníkom    a  poskytnúť  im 
možnosť  porovnať  si  svoje 
zručnosti  v  hre  na  husliach, 
gitare,  akordeóne,  heligónke 
a klavíri. Aj tento rok k nám 
prišiel  veľký  počet  účast-
níkov,  ktorí  neváhali  merať 
cestu  z  rôznych  kútov  Slo-
venska.  Je  to dôkaz  toho,  že 
súťaž  sa  každým  rokom  po-
súva  vpred  a  získava  čoraz 
väčší  kredit.  V  spolupráci  s 
Farským úradom v Námesto-
ve a mestom Námestovo sme 
začiatkom júna zorganizovali 
aj tradičnú Súťaž mladých or-
ganistov, ktorá sa uskutočnila 
v Kostole sv. Šimona a Júdu 
v  Námestove  už  po  devät-
nástykrát.
Školský  rok  u  nás  ubehol 

ako voda, preto by som sa na 
jeho  konci  chcel  poďakovať 
všetkým  mojim  kolegom  za 
obetavú  prácu  pri  odhaľova-
ní a rozvíjaní umeleckého ta-
lentu  svojich  žiakov.  Vďaka 
patrí takisto všetkým žiakom 
za  vzornú  reprezentáciu,  či 
už  na  koncertoch  alebo  sú-
ťažiach, a  takisto aj  rodičom 
a  všetkým  podporovateľom 
našej školy.

Tomáš BUC 
riaditeľ školy

Spevácky zbor Altebasso na slávnostnom koncerte pri príležitosti 50. výročia  vzniku
ZUŠ Ignáca Kolčáka.

Úspech na Dilongovej Trstenej
Celoštátna  súťaž  v  ume-

leckom  prednese  slovenskej 
a svetovej spirituálnej poézie 
a prózy Dilongova Trstená sa 
každoročne,  už  po  XXXII. 
raz, koná v prvý júnový pia-
tok,  tohto  roku  v  piatok  7. 
júna.  Organizátori,  ktorých 
srdcom  bol  stredoškolský 
profesor,  spisovateľ  a  dra-
matik  Ján  Štepita,  toto  pod-
ujatie  organizujú  na  počesť 
významného  trstenského 
rodáka,  básnika,  prozaika, 
dramatika,  mnohostranného 
spisovateľa,  kňaza  Rudolfa 
Dilonga. 
V  súťaži  mala  zastúpenie 

aj  Základná  umelecká  škola 
Ignáca  Kolčáka  v  Námesto-
ve. V  prvej  kategórii  –  pró-
za,  v  ktorej  súťažili  žiaci  5. 
a  6.  ročníkov  základných 
škôl  a  1.  ročníka  osemroč-
ných  gymnázií,  si  1.  miesto 
odniesla Michaela Bedricho-
vá,  ktorá  navštevuje  literár-
no-dramatický  (divadelný) 

odbor.  Mišku  na  súťaž  pri-
pravila  jej  vyučujúca  Mária 
Vojtašáková. 
Gratulujeme  a  povzbudzu-

jeme k ďalšiemu úspešnému 
reprezentovaniu školy. 

ZUŠ I. KOLČÁKA

Úspešná recitátorka Michae-
la Bedrichová, ktorej psychic-
kou podporou na súťaži bola jej 
vyučujúca Mária Vojtašáková.

Gorazdovo výtvarné Námestovo 
očami detí

MŠ KOMENSKÉHO

Aj  tento  rok vyhlá-
silo  mesto  Námes-
tovo  celoslovenskú 
súťaž  Gorazdovo 
výtvarné  Námesto-
vo. Myšlienka súťaže 
spoznávať  historické 
korene nášho národa a zvýšiť 
záujem o národné povedomie 
nám  je veľmi blízka,  a  preto 
sme sa bez zaváhania zapojili  
do  súťaže.    Spoznávaním 
kultúrneho dedičstva  nášho 
národa  žijeme  celé  tri  roky, 
čo  sme  navštevovali  mater-
skú školu. Pod vedením pani 
učiteliek  Jany  Herudovej 
Frančákovej    a  Jany Adam-
covej  sme  navštívili  a  spo-
znali  množstvo  kultúrnych 
pamiatok,  ako  je  Oravský 
hrad v  rôznych  ročných ob-
dobiach, Gajdošské centrum 
v  Oravskej  Polhore,  Kal-
váriu  v  Bobrove,  Trstenskú 
keramiku v Trstenej, plavbu 
loďou po Oravskej priehrade 
so  zastávkou  na  Slanickom 
ostrove,  Kostol  sv.  Šimona 
a Júdu ako aj množstvo ver-
nisáží,  divadiel,  ktoré  orga-
nizovalo Dom kultúry v Ná-

mestove.  Slovenskú  hymnu 
a ľudové piesne sme si spie-
vali  počas  každého  výle-
tu. Naše poznatky  sú veľmi 
rozsiahle, a preto nám je táto 
téma  srdcu  blízka  a  nemali 
sme  problém  ju  výtvarne 
stvárniť.  Celá  srdiečková 
trieda  sme  sa  zapojili 
a poslali sme naše práce, kde 
sme  kreslili  Oravský  hrad 
a Kostol  sv.  Šimona  a  Júdu 
v Námestove. Veľmi sme sa 
potešili, keď na vyhlasovaní 
súťaže 20. júna získala naša 
spolužiačka Lea Ratulovská 
3. miesto v  I.  kategórii. Te-
šili sme sa všetci a mali sme 
z toho veľkú radosť. 

Všetkým prajeme pekné 
slnkom zaliate prázdniny 
a budúcim prvákom úspeš-
ný štart v škole.

 Jana HERUDOVÁ 
FRANČÁKOVÁ



Aj v tomto škol-
skom roku pre-
behli okresné 
súťaže vyhláse-
né CVČ Maják 
Námestovo a to 
– Detský literár-
ny Majáčik, Jazy-
ková súťaž ABC 
variant A – eseje 
a Námestovská 
rybka. Do všet-
kých troch  sú-
ťaži sa opäť za-
pojilo  veľa detí, 
ktoré zaslali veľ-
mi  kvalitné prá-
ce. Tešíme sa, že  
majú fantáziu, 
sú kreatívne a za 
svoje súťažné prá-
ce boli odmenené 
peknými cenami. 

spektrum 11Námestovčan  4. 7. 2024

TRIATLON

Jeden z najťažších triatlonov na svete odštartoval v Námestove
Poľský organizačný tím pripra-

vil jedinečnú súťaž HardaSuka 
Ultimate Triathlon Challenge, 
ktorá odštartovala 21. júna 2024 
na Slanickej Osade. Loď Slanica 
odviezla 47 súťažiacich do stre-
du Oravskej priehrady, odkiaľ ich 
čakal pätisícmetrový plavecký 
úsek s cieľom na Nábreží Orav-
skej priehrady. Z nábrežia nasle-
doval cyklistický úsek s dĺžkou 
240 kilometrov a prevýšením 
3-tisíc metrov okolo poľských a 
slovenských Tatier. TRASA: Ná-
mestovo – Chochołów – Poronin 
– Lysá Poľana – Tatranská Lom-
nica – Liptovský Mikuláš – Zube-
rec – Chochołów - Chocholowska 
dolina. Súťažiaci nakoniec absol-
vovali ešte bežecký úsek cez hre-

beň Tatier v dĺžke 55 kilometrov 
a prevýšením 5000 metrov. TRA-
SA: Dolina Chochołowska – 
Wołowiec – Jarząbczy Wierch 
– Ornak  – Czerwony Wierch – 
Kasprowy Wierch – Hala Gąsie-
nicowa – Krzyżne – Świstówka s 
cieľom pri Morskom oku. Trasa 
behu bola veľmi náročná a tech-
nická, zahŕňala úseky s vysoký-
mi nadmorskými výškami, vý-
raznou expozíciou, uvoľnenými 
kameňmi a aj počasie bolo veľ-
mi premenlivé. Časový limit na 
ukončenie pretekov bol 30 hodín, 
najlepší čas dosiahol Lukasz Bun-
sch – 20 hodín a 46 minút. V ča-
sovom limite absolvovalo triatlon 
33 športovcov.

Text a foto: Michal GLONEK

OBČIANSKE AKTIVITY

Mlynské sady ako nová oddychová zóna mesta
Máloktoré mesto sa 

môže pochváliť takou 
blízkosťou k prírode ako 
Námestovo. Napriek 
tomu, hornatý terén jej 
nezveľaďovanie znemož-
ňuje, aby väčšina tejto 
prírodnej krásy bola prí-
vetivá a ľahko dostupná 
pre všetkých obyvateľov. 
Tento stav by sa však mo-
hol v blízkej budúcnosti 
zmeniť.

V Námestove vzni-
ká nový revitalizovaný 
priestor s názvom Mlyn-

ské sady, ktorý premení 
zanedbanú plochu vodné-
ho toku Klinec na nepo-
znanie. Riešené územie 
sa nachádza v blízkosti 
Mlynskej ulice. Revita-
lizácia so sebou prinesie 
vyčistenie potoka, vytvo-
renie dvoch prírodných 
jazier a komplexnú revita-
lizáciu priľahlých brehov. 
Po vyčistení koryta vznik-
nú v brehoch prírodné te-
rasy, rybník a jazero pri-
spôsobené na osvieženie 
či otužovanie. Následne 

sa do priestoru osadí mo-
biliár ako lavičky, dreve-
né mólo či lávka.

Cieľom revitalizácie je 
vytvoriť verejný priestor, 
v ktorom si budú môcť 
oddýchnuť všetky veko-
vé skupiny. S odbornou 
pomocou sa z územia vy-
tvorí prírodné ihrisko pre 
deti a oddychová zóna pre 
dospelých. Deti budú mať 

k dispozícii rôzne hravé 
prvky, zatiaľ čo dospe-
lí ocenia pokoj, prírodu 
a možnosť osviežiť sa. 
Mlynské sady sa môžu 
stať obľúbeným miestom 
stretávania sa a budova-
nia komunitného života v 
meste.

Práce odštartovali na jar 
tohto roka, keď po získa-
ní potrebných povolení 

sa prvýkrát spustili po-
zemné úpravy. Mlynské 
sady by mohli slúžiť ve-
rejnosti ešte tento rok. Za 
projektom stojí skupina 
mladých Námestovčanov 
z občianskeho združenia 
Živý priestor v spolupráci 
s Petrom a Pavlom Šelia-
novcami. Popri uchádzaní 
sa o granty, ktoré pokryjú 
hlavné náklady, sú vďač-
ní za každú pomoc, čo 
umožní urobiť Mlynské 
sady o to kvalitnejšie.

               Matúš ČIERNIK
Grafické spracovanie návrhu: Martina KURTULÍKOVÁ

 Pôvodný stav.                             Foto: Dominik TOMAŠTÍK Aktuálny stav.                                Foto: Michal KURTULÍK

CVČ MAJÁK

Pred Domom kultúry v Ná-
mestove sa 31. mája 2024 
organizovala akcia Deň detí. 
Organizoval ju dom kultúry 
spolu s  ďalšími organizá-
ciami pôsobiacimi v Námes-

tove. Vychovávateľky  CVČ 
Maják  aj tento rok pre deti 
pripravili  rôzne športové 
aktivity, v ktorých získavali 
žetóny a po ich absolvovaní 
si žetóny mohli vymeniť za 

sladkú odmenu. Tešíme 
sa, že sme si všetci spo-
ločne dobre zašportova-
li. O deň nato, 1. júna sa 
CVČ Maják zúčastnil na 
3. ročníku akcie Detský 
Slanický ostrov ume-
nia, ktorú organizovala 
Oravská galéria v Dol-
nom Kubíne a Žilinský 
samosprávny kraj. Deti, 
tak ako každý rok, po-
mocou dobrodružnej 
cesty objavovali umenie 
a snažili sa získať po-
klad ukrytý na Slanic-
kom ostrove.  

Deň detí s CVČ Maják Súťaže CVČ Maják Rozlúčka detí s CVČ Maják 

Deti sa s činnosťou CVČ Ma-
ják rozlúčili v jednotlivých záuj-
mových útvaroch a bola  pre ne 
pripravená taktiež detská  disko-
téka  a návšteva Kinderlandu. 
Na diskotéke si mohli nielen 
zatancovať, ale zahrali sa rôzne 
hry a spoločne našli aj ukrytý 
poklad. Deti dostali občerstve-
nie a zatočili si aj kolesom šťas-
tia. Počas záverečného stretnu-

tia v Kinderlande si užili jump 
zónu, šmýkačky a rôzne iné 
aktivity. Veríme, že sme deťom 
rozlúčku s CVČ  Maják spríjem-
nili a ďakujeme im, že spoločne 
s nami zmysluplne trávili svoj 
voľný čas. Prajeme im, aby bolo 
pre nich aj v budúcnosti pripra-
vených dostatok možností na 
efektívne trávenie voľného času.

Kolektív CVČ MAJÁK



ani v tomto zápase chlapci 
BK Oravan Námestovo ne-
stačili na skúsenejšie a fyzic-
ky lepšie vybavené družstvo 
z Dolného Kubína.

Napriek prehrám sa veľmi 
tešíme na spoluprácu s iný-

mi basketbalovými klubmi. 
Tieto zápasy nám priniesli 
nielen nové zážitky, ale aj 
cenné skúsenosti, ktoré, 
dúfame, čoskoro zhodnotí-
me pri ďalších zápasoch.

Našu činnosť môžeme 
vykonávať aj vďaka fi-
nančnej podpore mesta 
Námestovo.

Michal HAJDUČÍK

HOKEJBAL
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JACHTING

Na Pohári primátora Námestova v jachtingu 
rekordná účasť

Oddiel vodných športov 
Godzillaz TJ Oravan Ná-
mestovo usporiadal 15. a 16. 
júna už 4. ročník pretekov 
v okruhovom jachtingu pod 
názvom Pohár primátora Ná-
mestova, ktorý bol zároveň 
5. kolom Slovenského pohá-
ra s celoslovenskou účasťou. 
Tento rok sa na štart postavi-
lo 52 pretekárov v troch lod-
ných triedach. Na jednej trati 
súťažili deti na optimistoch, 
teenageri na lodiach 29er 
a dospelí na lodiach triedy 
420.

Počasie v sobotu preteká-
rom prialo, hoci organizá-

tori museli trikrát prestaviť 
trať kvôli zmene smeru vet-
ra, ktorý však vydržal počas 
všetkých rozjázd. V nedeľu 
už predpoveď nebola priaz-
nivá a účastníci z celého Slo-
venska museli svoje lode a 
výstroj baliť v hustom daždi.

Námestovské jachtárske 
kluby zaznamenali úspech: 
Lucia Krasňanová z Oddielu 
vodných športov Godzillaz 
TJ Oravan získala 3. miesto 
v kategórii starších dievčat 
a celkové 7. miesto a Marek 
Benček z klubu MYN Ná-
mestovo získal 3. miesto v 
kategórii starších chlapcov 
a celkové 6. miesto. Z orav-

ských klubov sa na pretekoch 
zúčastnilo 15 pretekárov, z 
toho 13 detí.

Sme radi, že jachtári z ce-
lého Slovenska radi prichá-
dzajú súťažiť na Oravskú 
priehradu, ktorá je najväčšou 
vodnou plochou na Sloven-
sku. Preteky sa konali v Au-
tocampe Studnička, keďže 
oddiel vodných športov ne-
disponuje vhodným areálom 
na usporiadanie väčších pre-
tekov.

Ďakujeme našim sponzo-
rom – Kvetinárstvu Rubín, 
firme Minik a mestu Námes-
tovo za finančnú podporu.

            Michaela BAČOVÁ

Foto: Miroslav ŠTRBA

BK ORAVAN

V závere sezóny aj za skúsenosťami
Basketbalový oddiel BK 

Oravan Námestovo, súčasť 
Telovýchovnej jednoty Ora-
van Námestovo, sa na záver 
sezóny zúčastnil na dvoch 
priateľských zápasoch vo 
Svite a v Dolnom Kubíne.

Prvý zápas začali naši 
chlapci v kategórii U15, sily 
si zmerali s družstvom Iskra 
Svit. Po žiackom zápase na-
sledoval zápas našich mužov 
proti mládežníckemu druž-
stvu Iskry Svit. Obe stretnu-
tia prebiehali v priateľskom, 
no zároveň bojovnom du-
chu, kde oba tímy bojovali o 
každú loptu. Napokon však 
zvíťazili bohaté skúsenosti a 
výborná príprava hráčov Is-

kry Svit, ktorí porazili našich 
basketbalistov v oboch zápa-
soch.

Druhého priateľského zá-
pasu sa zúčastnili naši muži 
proti druholigovému druž-
stvu BK Dolný Kubín. Žiaľ, 

Družstvá chlapcov BK Oravan Námestovo a Iskra Svit ka-
tegórie U15.              Foto: BK Oravan

Družstvá mužov BK Dolný 
Kubín a BK Oravan Námestovo

Hokejbalisti na turnaji úspešne

Domáci Bardejov ovládol 
svoju skupinu po výhre nad 
Prešovom 2:0 a Popradom 
3:1. Bardejovskí hráči tak 
bez problémov postúpili do 
semifinále, kde si zmerali sily 
s Novou Dubnicou. Zápas 
zvládli lepšie domáci hráči a 
tak sa po výhre 3:1 tešili z po-
stupu do finále. 

Z druhej semifinálovej dvo-
jičky Poprad – Námestovo 
boli úspešnejší hráči z Ná-

mestova a zabezpečili si po-
stup do finále, ktoré bolo na-
ozaj napäté.  Hráč Bardejova 
Makara poslal domácich do 
vedenia 1:0, no hokejbalisti 
Námestova dokázala vyrov-
nať Romanom Huľom. Bar-
dejov po inkasovanom góle 
zapol na vyšší stupeň, ale 
naši hráči odolali a celý zá-
pas boli lepším mužstvom, 
brankár Bardejova však mal 
svoj deň a nepustil za chrbát 

už žiadnu strelu. Nakoniec 
museli rozhodnúť samostat-
né nájazdy. Aj v nich ukázal 
svoju úžasnú formu  domá-
ci brankár Oliver Tkáč a po 
dvoch bardejovských strele-
ných góloch v nájazdoch sa 
tešil z víťazstva domáci tím. 

Hráči Námestova opäť po-
tvrdili, že sa môžu rovnať 
aj s veľkými mestami a 2. 
miesto je tak skvelým obra-
zom generácie mladých hrá-
čov, ktorí reprezentujú naše 
mesto aj v tomto športe.

Juraj JANKULIAK

Cez víkend 8. a 9. júna sa v Bardejove uskutočnil ho-
kejbalový turnaj Veteránka 2024. Predstavilo sa na 
ňom celkovo 6 tímov z rôznych kútov Slovenska.

Hokejbalisti Námestova na turnaji v Bardejove, horný rad zľava: Roman Huľo, Samuel Den-
dis, Richard Uhliarik, Adam Jagnešák, Damian Vojtechovský

Dolný rad zľava: Štefan Pitak, Aleš Laššák, Filip Kováč, Matej Jendroľ.                   Foto: (jj)

FLORBAL

Tréning v hale bol zážitok

So školským rokom sa 
na čas prázdnin prerušili aj 
krúžky. Florbalový už má za 
sebou 2. ročník a deti, ktoré 
ho navštevujú v rôznych ve-
kových kategóriách, sa opäť 

posunuli ďalej. Tréning na-
vštevovalo pravidelne zhruba 
16 až 20 z celkového počtu 
30 detí.

Z dôsledku nevyhovujú-
cich priestorov a vybavenia 
sa aj tento rok tréningy za-
merali prevažne na všeobec-
nú prípravu a techniku, ktorú 
sme sa snažili vylepšovať. 
Na konci roka sme videli 
progres, ktorý je aj odrazom 
k ďalším možnostiam rozvo-
ja tohto športu.

Tento rok si deti aj zasúťa-
žili, najskôr v návrhu loga 
a farieb, z ktorého vznikli aj 

tréningové dresy a náš po-
sledný tréning sme chceli 
pojať športovo a zabezpečiť 
prípravný zápas, ale ten sa 
nie celkom vydaril. Pozití-
vom však bol tréning vo veľ-
kej hale, kde sme si konečne 
mohli odskúšať pravú tvár 
veľkého ihriska s mantinelmi 
a brankármi. 

V deťoch to zanechalo ne-
zabudnuteľný zážitok a verí-
me, že budúci rok to budeme 
častejšie praktizovať v rámci 
spestrenia a skvalitnenia tré-
ningov. 

Juraj JANKULIAK

Deti po zápase florbalového krúžku.      Foto: (jj)


